
Z á p i s n i c a 

zo IV. zasadnutia Zastupiteľstva 

Trenčianskeho samosprávneho kraja – 27.3.2023 

 

 

 

Prítomní: - podľa prezenčnej listiny 

 

 

P r o g r a m: - podľa pozvánky 
  

1. Otvorenie zasadnutia (schválenie overovateľov zápisnice         

    a programu rokovania). 

    Predkladá: Ing. Jaroslav Baška – predseda TSK 
 

2. Správa z kontroly plnenia uznesení prijatých na III. zasadnutí 

Zastupiteľstva Trenčianskeho samosprávneho kraja. 

    Predkladá: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 
 

3. Slovo pre verejnosť. 
 

4. Správa o kontrole vybavovania sťažností a petícií na Úrade 

Trenčianskeho samosprávneho kraja za II. polrok 2022. 

    Predkladá: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 
 

5. Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti Útvaru hlavného     

kontrolóra Trenčianskeho samosprávneho kraja za rok 2022. 

    Predkladá: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 
 

6. Návrhy na riešenie prebytočného majetku TSK. 

    Predkladá: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 

a) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena v prospech 

spoločnosti Stredoslovenská distribučná, a. s., Žilina         

na pozemkoch registra EKN parcelné čísla 838, 842/1, 863, 

868, 879, 883 v k. ú. Bojnice a parc. č. 1579/3 v k. ú. 

Dubnica. 

b) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku 

registra "E" parc. č. 8028 k.ú. Beluša v prospech Stredos-

lovenskej distribučnej, a.s., Žilina. 

c) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku 

registra "E" parc. č. 8028 k.ú. Beluša v prospech SPP - 

distribúcia, a. s., Bratislava. 

d) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku 

registra "E" parc. č. 8028 k.ú. Beluša v prospech Považskej 

vodárenskej spoločnosti, a.s., Považská Bystrica. 

e) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemkoch 

registra "C" parc. č. 1047, 4007 k. ú. Trenčianske Jastra-

bie v prospech Davida Lobotku. 
 

7. Návrh na schválenie Zásad hospodárenia s majetkom TSK. 

    Predkladá: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 
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8. Návrh na schválenie uzatvorenia zmluvy o poskytnutí finančného 

príspevku a zmluvy o poskytnutí dotácie neziskovej organizácii 

Kreatívny inštitút Trenčín, n.o.. 

    Predkladá: Ing. Renáta Ozimová - vedúca Odboru finančného 
 

9. Návrh na schválenie Zmluvy o spolupráci pri zabezpečení  

prepravy cestujúcich na území mesta Partizánske spojmi  

prímestskej autobusovej dopravy. 

Predkladá: Mgr. Radovan Hladký – vedúci Odboru dopravy  
 

10. Návrhy na schválenie dodatkov k zriaďovacím listinám organi-
zácií v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK.  

    Predkladá: Ing. Richard Hančin, PhD.–vedúci Odboru školstva a kult.  

a)  Návrh na schválenie Dodatku č. 3 k Zriaďovacej listine   

Gymnázia Janka Jesenského, Radlinského 665/2, Bánovce nad 

Bebravou, so sídlom Radlinského 665/2, 957 01 Bánovce nad 

Bebravou. 

b)  Návrh na schválenie Dodatku č. 4 k Zriaďovacej listine  

Gymnázia, Školská 2, Dubnica nad Váhom, so sídlom Školská 

2, 018 41 Dubnica nad Váhom. 

c)  Návrh na schválenie Dodatku č. 3 k Zriaďovacej listine  

Gymnázia, Školská 234/8, Považská Bystrica, so sídlom  

Školská 234/8, 017 01 Považská Bystrica. 
 

11. Návrhy na poskytnutie finančných prostriedkov k projektom      

v rámci programu Erasmus+.  

Predkladá: Ing. Richard Hančin, PhD. – vedúci Odboru školstva a kult.  

a) Návrh na poskytnutie finančných prostriedkov k projektu  
„S angličtinou do Európy“ v rámci programu Erasmus+,     

realizovanému Gymnáziom Janka Jesenského, Radlinského 

665/2, Bánovce nad Bebravou, so sídlom Radlinského 665/2, 

957 01 Bánovce nad Bebravou.  

b) Návrh na poskytnutie finančných prostriedkov k projektu 
„Akreditácia pre individuálnu organizáciu“ v rámci programu 

Erasmus+, realizovanému Gymnáziom Janka Jesenského,       

Radlinského 665/2, Bánovce nad Bebravou, so sídlom Radlin-

ského 665/2, 957 01 Bánovce nad Bebravou.  
 

12. Návrh na zaradenie školského zariadenia s názvom Výdajná škol-
ská jedáleň, Ul. SNP 413/8, Myjava ako súčasť Strednej priemy-

selnej školy, Ul. SNP 413/8, Myjava do siete škôl a školských 

zariadení SR.  

    Predkladá: Ing. Richard Hančin, PhD. – vedúci Odboru školstva a kult. 
 

13. Správa o preskúmaní Územného plánu Veľkého územného celku  
    Trenčianskeho kraja. 

    Predkladá: Ing. Martina Lamačková–vedúca Odboru reg. rozvoja 
 

14. Správa o plnení Krajskej koncepcie Environmentálnej výchovy, 
vzdelávania a osvety v Trenčianskom samosprávnom kraji         

do roku 2030.   

    Predkladá: Ing. Martina Lamačková–vedúca Odboru reg. rozvoja 
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15. Návrh na schválenie dokumentu Etický kódex volených  
    predstaviteľov TSK. 

    Predkladá: Mgr. Ladislav Tóth, PhD. - osoba poverená  

       dohľadom nad dodržiavaním protikorupčných pravidiel v TSK            
 

16. Diskusia – Rôzne. 
17. Interpelácie poslancov Zastupiteľstva TSK. 
18. Záver. 
 

 

R o k o v a n i e: 
 

 

1. Otvorenie zasadnutia (schválenie overovateľov zápisnice        

a programu rokovania). 

   Predkladá: Ing. Jaroslav Baška – predseda TSK 

 

p. predseda:  

     Vážené panie poslankyne, páni poslanci, dovoľte mi privítať 

vás na druhom tohtoročnom rokovaní Zastupiteľstva Trenčianskeho 

samosprávneho kraja (TSK). Je to už v poradí štvrté zasadnutie    

v tomto novom volebnom období. Dovoľte mi na začiatku prejsť 

všetky tie procedúry, ktoré máme vždy pred schvaľovaním programu 

rokovania zastupiteľstva. Chcem pripomenúť, že verejnosť môže 

naživo sledovať online vysielanie tohto zastupiteľstva na webovom 

sídle Trenčianskeho samosprávneho kraja, ale aj na youtube.com. 

Záznamy z rokovaní každého zastupiteľstva sú potom zverejnené    

na webovej stránke TSK, v sekcii Úradná tabuľa - Zasadnutia 

zastupiteľstva.                   

     O prerokovaných bodoch dnešného zastupiteľstva budeme tiež 

informovať po jeho skončení médiá, ktoré sú tu k dispozícii. 

Chcem vás informovať, že zápisnica zo dňa 30. januára 2023 bola 

overená a je zverejnená na webovej stránke TSK. 

Chcem tiež pripomenúť, že aj dnešné rokovanie už tradične a stalo 

sa to tradíciou, bude s tlmočením do posunkovej reči, čím chceme 

sprístupniť priebeh nášho rokovania pre občanov so zdravotným 

postihnutím. Chcem teda privítať aj prítomných tlmočníkov a tiež 

zástupcov spoločnosti, ktorá robí priamy prenos rokovania dnešného 

zastupiteľstva. 

     Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny, ktorá bola dnes 

podpísaná, je z celkového počtu 44 poslancov prítomných 40 poslan-

cov a ospravedlnení sú štyria: pán poslanec Janko Bielik, 

František Matušík, pán poslanec doktor Oulehle a pán doktor Mora. 

Čiže mali by sme byť uznášaniasa schopní.  

     Program rokovania dnešného zastupiteľstva bol zverejnený     

na internetovej stránke TSK pre verejnosť, ale aj v knižnici 

poslancov. Budeme vychádzať z materiálov, ktoré sme si dohodli     

a odsúhlasili znenie po Rade predsedov komisií TSK. Pri hlasova-

niach budeme teda vychádzať z týchto návrhov uznesení. Materiály 

boli prerokované na jednotlivých komisiách, niektoré boli per 

rollam, niektoré fyzicky s osobnou účasťou.  
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     Za zapisovateľku dnešnej zápisnice zo Zastupiteľstva TSK 

poverujem pani Mgr. Hájkovú, a v prípade, že nebudú fungovať 

tlačítka, poverujem sčítaním za skrutátorov pani Mgr. Kukučkovú     

a Mgr. Gajdošíkovú.  

     Za overovateľov zápisnice z dnešného štvrtého zasadnutia 

Zastupiteľstva TSK navrhujem pani poslankyňu JUDr. Petru Hajšelovú 

a ako druhého overovateľa pána primátora Mgr. et Mgr. Petra Wolfa, 

obidvaja sú tu. 

Chcem vás pani poslankyne, pani poslanci, teraz požiadať, aby ste 

sa zaprezentovali pred prvým hlasovaním, nech sa páči prezentujme 

sa. Takže fyzická prezenčka sa zhodla s touto elektronickou 

prezentáciou, čiže prítomných je 40 poslancov. Konštatujem, že 

dnešné zastupiteľstvo je uznášaniasa schopné. 

Dáme teraz hlasovať o návrhu overovateľov zápisnice tak, ako som 

ich navrhol - p. poslankyňu Hajšelovú a p. poslanca Wolfa. Nech sa 

páči, hlasujeme o návrhu overovateľov zápisnice z dnešného 

rokovania. 

 

     Takže ZA-40 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALO-0, 

konštatujem, že overovateľov zápisnice sme schválili, ďakujem 

veľmi pekne.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 1 bolo prijaté  

  

                            U z n e s e n i e číslo 57/2023/A  

                            (obsah uznesenia viď príloha  

            tejto zápisnice).   

 

      

     Teraz chcem pani poslankyne, páni poslanci sa spýtať, či má 

niekto nejaký návrh na doplnenie, prípadne zmeny programu oproti 

tomu, čo ste dostali na rokovanie. Ak nikto, budeme hlasovať      

o návrhu programu tak, ako ste dostali predložený, nech sa páči 

hlasujeme. 

      

     ZA-40 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALO-0, 

program dnešného rokovania sme schválili. Ďakujem vám veľmi pekne.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 2 bolo prijaté  

  

U z n e s e n i e číslo 57/2023/B  

                            (obsah uznesenia viď príloha  

            tejto zápisnice).   

 

Prešli by sme hneď k bodu číslo 2. schváleného programu, ktorým je 

  

 

2. Správa z kontroly plnenia uznesení prijatých na III. zasadnutí  
Zastupiteľstva Trenčianskeho samosprávneho kraja. 

Predkladal: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 

 

Písomný  materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Zigo: 
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Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán predseda, pani podpredsedníčka, 

páni podpredsedovia, pani poslankyne, poslanci, milí kolegovia, 

kolegyne, hostia, novinárska obec. Dovoľte, aby som predniesol bod 

číslo 2. programu rokovania Zastupiteľstva TSK, a to je Správa    

z kontroly plnenia uznesení prijatých na III. zasadnutí.  

Na uvedenom zasadnutí bolo prijatých celkovo 28 uznesení, ktoré 

mali väčšinou formu berie na vedomie a schvaľuje, vrátane programu 

rokovania zastupiteľstva. Boli tu prijaté uznesenia, vo väčšine sa 

to týkalo riešenia prebytočného majetku, kde bolo 18 uznesení, 

bola tu Správa z kontroly plnenia uznesení, Informatívna správa     

o zverejnenej kategorizácii nemocníc, to boli uznesenia dve, ktoré 

boli berie na vedomie a schvaľovacie uznesenia. Tak ako som 

hovoril, boli tu hlavne prebytočný majetok a ostatné dve to bolo 

delegovanie zástupcov TSK do Rád škôl, školských zariadení         

a odvolanie a voľba zástupcov TSK do výborov pre otázky 

zamestnanosti. Čo sa týka kontroly plnenia ukladacích uznesení, tu 

by som sa pozastavil pri uznesení číslo 247/2019, kde riaditeľom 

nemocníc v zriaďovateľskej pôsobnosti bolo uložené predkladať      

do Knižnice poslancov Vyhodnotenie plnenia ozdravných plánov 

jednotlivých nemocníc. Vzhľadom k tomu, že platnosť mandátnej 

zmluvy vypršala ku koncu roku 2022, toto uznesenie stratilo 

potrebu, aby bolo ešte v platnosti. Skončením mandátnej zmluvy sa 

skončila aj povinnosť vypracovávať tie správy ohľadne riešenia 

ozdravných plánov jednotlivých nemocníc, preto bolo aj navrhnuté 

uznesenie - zobrať na vedomie správu a v ďalšej časti ruší 

uznesenie 247/2019. Ostatné ukladacie uznesenie ešte je v plat-

nosti, a to bude na septembrovom, prípadne na novembrovom 

zastupiteľstve. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem pánovi hlavnému kontrolórovi za uvedenie bodu číslo 2. 

Správy z kontroly uznesení prijatých na predchádzajúcom zasadnutí 

Zastupiteľstva TSK, a otváram diskusiu k tomuto bodu číslo 2.. 

Nech sa páči, pani poslankyne, páni poslanci. Ak nikto do disku-

sie, tak uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie a budeme hlasovať 

o návrhu uznesenia tak, ako ho máte všetci uvedené pod bodom číslo 

2., nech sa páči, hlasujeme. Ďakujem zatiaľ, pán hlavný kontrolór. 

 

     ZA-38 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-2, 

uznesenie k bodu číslo 2. sme schválili. Ďakujem veľmi pekne.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 3 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e číslo 58/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

Prejdeme k bodu číslo 3., ktorým je už tradične bod Slovo        

pre verejnosť. 

 

 

3. Slovo pre verejnosť.  
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p. predseda:  

V tomto bode máme prihlásených alebo o možnosť vystúpiť v tomto 

bode požiadali dvaja občania Trenčianskeho kraja. Tým prvým bol 

podľa časového harmonogramu pán Ing. Dušan Šimka, ktorý je bývalý 

dlhoročný primátor mesta Nováky. Potom požiadal o slovo pán 

prezident dobrovoľnej požiarnej ochrany Jožko Smolinský. Tomu by 

sme dali tiež slovo, a ešte dnes ráno mi teda volal pán Branislav 

Adamec, súčasný primátor mesta Nováky, ktorý je tu tiež s pánom 

prednostom. Nakoľko je primátorom mesta v Trenčianskom kraji, čiže 

tomu slovo udeľovať nemusíme a on aj zo zákona môže vystúpiť. 

Chcem sa len spýtať pán Adamec, chcete v tomto bode 3. Slovo pre 

verejnosť vystúpiť, hej? Dobre. Tak by sme mohli dať ako prvé 

slovo pánovi Dušanovi Šimkovi, bývalému primátorovi mesta Nováky. 

V tej žiadosti 72 hodín pred konaním zastupiteľstva nás požiadal, 

že chce vystúpiť v čase 5 minút, ktorý dáva Rokovací poriadok 

tohto zastupiteľstva a chce nás informovať o situácii s rekon-

štrukciou priestorov Polikliniky v meste Nováky, kde mal ísť náš 

digitálny röntgen, ktorý sme zakúpili a obstarali minulý rok 

z rozpočtových prostriedkov TSK. O toto ma teda požiadal, nech sa 

páči, pán bývalý primátor Šimka, máte slovo a teda tých 5 minút 

poprosím, dobre? Nech sa páči, do 13:47 h. 

 

 3. 

a) Vystúpenie Ing. Dušana Šimku, bývalého primátora mesta  

  Nováky.  

 

Ing. Šimka:  

Ďakujem veľmi pekne. Vážený pán predseda TSK, vážené panie 

poslankyne, páni poslanci, dámy a páni. Primátora mesta Nováky som 

robil 7 volebných období, teda 28 rokov, a takto, dá sa povedať 

takmer pred 2 rokmi som tu stál ako primátor mesta Nováky a prosil 

som, žiadal som pána predsedu a celé zastupiteľstvo, aby vyčlenili 

finančné prostriedky cca 100.000 EUR na zakúpenie nového moderného 

röntgenu na Polikliniku Nováky. Bol som šťastný, že v tomto 

zastupiteľstve to prešlo, že TSK vyčlenil pre plánované vysunuté 

pracovisko na nováckej poliklinike röntgen, röntgenové pracovisko 

a to sa malo realizovať. Najskôr sa röntgen súťažil, dosť dlho to 

trvalo, potom, keď sa vysúťažil, sa mali začať rekonštrukčné práce 

a poslanci Mestského zastupiteľstva, ktorí dvaja sú tu aj prítomní 

- súčasný primátor Branislav Adamec a súčasný prednosta MsÚ Marián 

Miština, boli vtedy poslancami MsZ. Bolo vyčlenených 30.000 EUR    

na rekonštrukciu priestorov, avšak spoločnosť Pio Kerametal 

Trenčín, ktorá nám spracovávala projekt na rekonštrukciu týchto 

priestorov dala požiadavku na vyššie finančné prostriedky. Tých 

peňazí mali sme navýšiť zhruba o 30.000, z 50 na 50.500-60.000, 

avšak tým, že kompetencie primátora boli iba také, že rozpočtové 

opatrenia na túto sumu muselo schváliť zastupiteľstvo, tak práve 

títo poslanci, ktorí sú tu, bývalí poslanci a súčasný primátor      

a prednosta a ešte ďalší šiesti, nechodili na rokovania a nedalo 

sa urobiť rozpočtové opatrenia, aby sa priestory mohli rekon-

štruovať. Toto trvalo až do volieb, čiže až do 29. októbra. Preto 
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sa tieto priestory nedali rekonštruovať. V novom rozpočte páni 

poslanci a mám to tu, navrhovali návrh požiadavky, že 50.500 EUR 

sa malo vyčleniť na rekonštrukciu týchto priestorov na röntgen.    

A je tam veľká nula, čiže poslanci a primátor to neodporučil, aby 

sa tento röntgen za 50.500 EUR, tieto priestory, čo malo mesto 

zabezpečiť, aby sa rekonštruovali. Čiže ľudia v Novákoch prišli    

o zdravotnú starostlivosť, lekári odchádzajú, keďže nie je röntgen 

a jednoducho toto je žiaľ, musím povedať konaním alebo nekonaním 

súčasného vedenia, ktoré malo priestor ešte 20. marca, kedy bolo 

Mestské zastupiteľstvo, ktoré mohlo schváliť tieto finančné 

prostriedky. Podotýkam, že lekári platia nájomné a lekári v rokoch 

2018-2022 zaplatili na nájomnom 96.000 EUR a tieto finančné 

prostriedky sa mali použiť... 

p. predseda:  

Pán primátor, ešte minútka, dobre.  

Ing. Šimka:  

...na rekonštrukciu priestorov röntgenu. Nepoužili sa, čiže 

súčasne primátor na rokovaní 22. decembra 2022 u pána predsedu 

žiadal, aby samosprávny kraj zaplatil rekonštrukciu týchto 

priestorov. Absurdné. Súčasný primátor zvolal všetkých starostov, 

je to röntgen pre 35 000 obyvateľov pre 26 obcí, takisto žiadal 

starostov, aby starostovia zaplatili, ale zatajil, že peniaze      

na to sú a zaplatili to lekári. Čiže tým chcem povedať a tým končí 

môj príspevok, že dobrý úmysel, ktorý mal aj pán predseda 

a poslanci TSK, ktorí vyčlenili finančné prostriedky pre vysunuté 

pracovisko röntgen Nováky, vyšlo to nazmar a ľudia v Novákoch 

musia chodiť na zdravotnú starostlivosť do Prievidze do Bojníc, 

hoci táto poliklinika je územná poliklinika v majetku mesta a tu 

to malo presne fungovať. Toľko som chcel povedať a ešte posledná 

veta. Súčasného primátora verejne som vyzýval, aby sme diskutovali 

o problematike zdravotníctva v mestskej televízii, lebo Nováky 

majú mestskú televíziu. Odmieta, dokonca zabraňuje ľuďom 

vystupovať na rokovaniach zastupiteľstiev, čiže toto je žiaľ, 

smutná realita mesta Nováky v súčasnosti, a preto som považoval     

za svoju povinnosť, aby som informoval, ako dopadol röntgen, ktorý 

mal byť v Novákoch a nakoniec v Novákoch nie je. Ďakujem veľmi 

pekne za pozornosť.  

p. predseda: 

Ďakujem pán Šimka, za vystúpenie na dnešnom zastupiteľstve. Ja by 

som poprosil teraz ešte pána súčasného primátora, pána Branislava 

Adamca, s tou istou témou asi, možno s iným pohľadom na vec, takže 

nech sa páči máte slovo. Keďže ste primátorom, tak vy máte 

neobmedzený čas na vystúpenie a zase nech sa to nezneužíva, tak 

nejako stručnejšie, dobre pán primátor? Nech sa páči, máte slovo. 

Ing. Adamec:  

Dobrý deň všetkým prajem. Vážený pán predseda, vážení ostatní 

členovia predsedníctva, vážený poslanecký zbor, milí hostia. 

Ďakujem, že som dostal túto možnosť aspoň v krátkosti využiť 

a prezentovať presne iný pohľad, ako prezentoval môj predchodca 

pán Šimka, ktorý bohužiaľ, bežne v jeho výrokovej praxi je, že 

zavádza, uvádza zlé informácie, takže vo vzťahu k röntgenu ako 
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takému. Áno, ja som absolvoval po svojom nástupe do funkcie na 

Luciu 13. 12., tak 2 dni pred Štedrým dňom, čiže 22. 12. som 

absolvoval stretnutie v priestoroch TSK, kde ma doprevádzal vedúci 

oddelenia výstavby MsÚ v Novákoch pán Horný. Rokovanie viedla pani 

doktorka Štefíková, boli tam aj prítomní zástupcovia bojnickej 

nemocnice na čele s pánom riaditeľom, kde okrem iného som sa 

dozvedel, že v tých posledných októbrových dňoch môj predchodca 

pán Šimka vo veci stavebných úprav polikliniky, resp. röntgeno-

logickej časti ani nedvíhal telefóny, ani nevolal naspäť a keď sa 

spravil tzv. inšpekčný deň, tak zistili, zo strany TSK bolo 

zistené, že žiadne stavebné úpravy sa tam nedejú. Nediali sa 

preto, pretože pán Šimka si zobral pod svoju jurisdikciu komplet, 

stavebné úpravy a o tých financiách, o ktorých hovoril, tak tie sú 

niekde úplne inde a teraz bohužiaľ zavádza aj vás, nakoľko vedúci 

výstavby to zisťoval priamo u projektovej firmy a bolo to 

rozdelené štýlom, že najprv bola požiadavka do rozpočtu          

na 30.000,- EUR a doplatok do ďalšieho roku. Potom sa to presunulo 

na 50.000,- a ďalší doplatok. Zaujímavý je ten doplatok, že 

celkovo je to otázka viac ako 160.000,- EUR na stavebné úpravy, 

ktoré ale nie sú v plnom rozsahu na röntgenologickú časť 

spracované tak ako by mali byť, takže nebola tam elektro prípojka, 

nebola tam spravená strecha, čiže odhadovali sme tieto stavebné 

úpravy na zhruba 200.000 EUR s tým, že áno mesto, nakoľko nebol 

ani pripravený rozpočet, tak sme boli v provizóriu na prelome 

minulého a tohto roku. Rozpočet sa schválil až vo februári. Áno, 

ako jednu zo snáh som sa snažil osloviť starostov obcí v rámci 

Spoločného obecného úradu, aby sme hľadali nejaký spôsob na nejaké 

možné dofinancovanie a samozrejme, aby to bolo legislatívne čisté. 

Tento spôsob sme nenašli. Na tom rokovaní 22. 12. som povedal, že 

máme eminentnú snahu na tom, aby tento röntgen mohol byť osadený       

v Novákoch, pričom podotýkam, on mal byť osadený do Silvestra 

minulého roku. Keďže projektovú dokumentáciu mal pod patronátom 

pán Šimka, tá mala byť odovzdaná mestu v októbri 2021, ale bola až 

niekedy v októbri 2022, tak reálne sa nedalo s týmto nič spraviť  

a keďže rozpočet nebol pripravovaný, tak v tomto prípade ani 

nejakých 30 000, o ktorých tu pán Šimka hovoril, by nám nejakým 

spôsobom nepomohlo v danom roku. To, že spomenul, spravil som si 

nejakú poznámočku, spomenul nejakých 96 000 za x rokov za posled-

ných možno 5, tak to je zase len zavádzanie bývalého primátora 

mesta, pretože áno, sú to síce sumárne peniaze, ktoré lekári 

platili a odvádzali pre mesto, ale každý, kto sa rozpočtu aspoň 

trošku rozumie, vie, že sú to jednotlivé ročné položky a tak isto 

vie, že tieto položky sa nekumulujú a neboli ani v rámci rozpočtu 

mesta odvádzané na nejaký špeciálny účet, že by sa tou kumuláciou 

potom mohli použiť na tieto stavebné úpravy. Momentálne hľadáme 

situáciu v riešeniach aj v konzultáciách, v stretnutiach s part-

nermi, významnými právnickými a podnikateľskými subjektami v rámci 

mesta, mali sme stretnutie nedávno minulý týždeň aj so subjektom 

významným v odbore zdravotníctvo. Snažíme sa jednotlivé kroky 

a stretnutia organizovať tak, aby sme mali v nejakej dohľadnej 

dobe reálny výstup. Snažíme sa pomôcť aj lekárom, lebo ja ako 
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primátor mesta, ako aj celé vedenie si uvedomujeme, že potrebujeme 

tých lekárov, potrebujeme danú polikliniku a tá samozrejme bude 

mať pridanú hodnotu, pokiaľ tam bude funkčný röntgen. Čiže z môjho 

pohľadu pokiaľ sa to bude dať, tak vás vyslovene prosím, či by ste 

vedeli alokovať nejaké finančné prostriedky, ktoré by sa dali 

využiť na osadenie tohto röntgenu. Podľa komunikácie s pánom 

predsedom, ktorý mi zaslal aj list, tak z neho vyznelo, že 

momentálne röntgen ešte nie je osadený v priestoroch bojnickej 

nemocnice, aj keď sa tak plánuje, ale boli by sme veľmi radi, keby 

tou formou mohol byť röntgen nejakým spôsobom do mesta dodaný, 

nakoľko Nováky sú spádová oblasť viacerých dolín. Je to v podstate 

ako také slniečko s lúčami. Čo sa týka nejakých vecí, čo pán Šimka 

hovoril, že niekto mu zabraňuje vystupovať a pod., k tomu sa ja 

vyjadrovať nechcem, stačí keď si pozriete rôzne vystúpenia       

zo zastupiteľstiev, ktoré sú na youtubovom kanáli pod lomkou 

Nováky a budete vidieť a zhliadnete, kto sa ako na zastupi-

teľstvách správal a pod. a spravíte si sami obraz. Nebudem vás ja 

do tejto problematiky nejakým spôsobom uvádzať. Fakt je ten, že   

z tohto pohľadu ja by som svoj krátky príspevok, aj keď teda už 

trvá vyše 7 minút, ukončil a ešte raz by som požiadal, že pokiaľ 

by sa to dalo, tak bol by som rád, keby TSK v rámci svojho 

rozpočtu mohol vyčleniť nejaké prostriedky, aby sme sa my vedeli 

aj reálne dopracovať k nejakým výstupom. Na tom jednom stretnutí  

o tom röntgene, ktoré som zorganizoval, bol aj pán poslanec, 

starosta Lehoty, takže ten môže v podstate moje slová potvrdiť. 

Nateraz vďaka za príspevok. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne, pán primátor za vaše vystúpenie. Viete, sme 

na pôde TSK a mne neprináleží hodnotiť prácu alebo predchá-

dzajúceho primátora, súčasného primátora ohľadom rekonštrukcie 

polikliniky u vás v Novákoch. My sme vám ten priestor dali         

zo zákona, môžete sa vyjadriť, teda aj na pôde TSK a skôr by ste 

si to mali vybaviť u vás, teda doma v Novákoch, čo sa malo udiať, 

čo sa neudialo, čo sa malo urobiť, čo sa nemalo urobiť. Bolo tu 

spomínané, že tá dohoda bola jasná. Mesto Nováky pripraví 

polikliniku rekonštrukčne tak, aby župa mohla ten digitálny 

röntgen, ktorý zaplatila zo svojho rozpočtu, nainštalovať v tejto 

Poliklinike Nováky. Tá úloha, tá dohoda bola splnená na polovicu, 

Trenčianska župa túto dohodu naplnila a röntgen je vysúťažený. 

Ešte nie je zaplatený, pretože sa zaplatí až vtedy, keď bude 

nainštalovaný. Bohužiaľ, mesto Nováky si tú druhú polovicu tej 

dohody nesplnilo. A ja znova zopakujem, nebudem tu pátrať prečo.  

A ten röntgen digitálny, ktorý aby bol nainštalovaný, aby mohol 

fungovať, pretože jednak to bude nehospodárne, že ten röntgen bude 

niekde v nejakej pivnici alebo v sklade, tak sme sa rozhodli, že 

ten röntgen bude namontovaný u nás, v NsP Bojnice, v našom 

majetku, keďže mesto Nováky teda ešte raz opakujem tú svoju 

polovicu tej dohody nenaplnilo. A znova zopakujem, nebudem pátrať 

prečo a nebudem to hovoriť ani prečo. To je proste na vás, u vás  

v meste Nováky. Chcem ubezpečiť tiež zároveň obyvateľov Novák, 

okolitých obcí, že cez tento digitálny röntgen im bude poskytovaná 
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zdravotná starostlivosť v našej NsP Bojnice, kde tento digitálny 

röntgen bude v čo najkratšej dobe nainštalovaný a uvedený do pre-

vádzky. Tak sme sa dohodli aj s odborom zdravotníctva aj s pánom 

riaditeľom Glatzom. Čiže to je všetko, čo ja môžem k tomuto 

povedať. Vyčlenili sme tie peniaze, obstarali sme tento röntgen, 

röntgen je obstaraný, ale bohužiaľ nemôžeme ho inštalovať tam, kde 

sme ho mali v pláne po dohode inštalovať, z tých príčin, ktoré 

povedala jedna strana, druhá strana - bývalý primátor, súčasný 

primátor, a my teda ten nový digitálny röntgen nainštalujeme       

v našej NsP v Bojniciach čo najskôr s tým, že bude slúžiť teda 

obyvateľom Novák aj okolitých obcí. Toľko z mojej strany. Pán 

bývalý primátor ešte s faktickou, pán Šimka, nech sa páči. 

Ing. Šimka:  

Naozaj veľmi krátko. Dámy a páni, videli ste v priamom prenose 

súčasného primátora, ktorý vedome premyslene a účelovo podáva 

nepravdivé informácie všade, na rokovaniach zastupiteľstiev. Ja by 

som vás, vy máte určite zverejnené adresy svoje, každému jednému, 

všetkým poslancom pošlem videá z môjho youtubového kanála, ktorý 

som zriadil a kde podávam pravdivé preukázateľné informácie       

o tomto človeku, o primátorovi, ktorý vedome klame. To, že hovorím 

preukázateľné fakty, budete vidieť v tých videách. Poprosím, áno 

je to na youtubovom kanáli Dušan Šimka a tam ja vám to všetko 

prepošlem podľa vašich adries a tam sa presvedčíte a budete vidieť 

ako zavádzal a klamal súčasný primátor Adamec. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne. Pán primátor súčasný, chcete sa ešte vyjadriť 

k tým veciam, ktoré tu boli menované? 

Ing. Adamec:  

Mne stačí povedať nahlas, ja tu neplánujem prepierať špinavé 

prádlo s pánom Šimkom, toto je jeho typické vystupovanie, bolo by 

to kontraproduktívne, a ja tiež zvolím vhodnú formu, ako sa ozvať.  

p. predseda:  

Takže ďakujem pekne. Ďakujeme za pochopenie. Určite vám ďakujú aj 

poslanci Zastupiteľstva Trenčianskeho samosprávneho kraja. Ako 

druhý alebo ako ďalší vystúpi pán Bc. Jozef Smolinský, prezident 

Dobrovoľnej požiarnej ochrany Slovenskej republiky. Na tomto 

možnom vystúpení sme sa dohodli ešte na spoločnom rokovaní 

samosprávnych krajov minulý týždeň vo štvrtok, kde bol tiež 

prítomný pán prezident a téma je veľmi jednoduchá, že je teraz 

vládou schválená novela zákona, kde nepriamo teda cez Zákon       

o ochrane pred požiarmi číslo 314/2001 má nepriamo cez tento zákon 

byť zrušená zo zákona Dobrovoľná požiarna ochrana. Takže som rád, 

že vystúpil pán prezident aj na tomto spoločnom rokovaní 

samosprávnych krajov SK 8 vo štvrtok a dnes teda ak dovolíte som 

ho pozval, aby aj vám konkrétne poslancom Zastupiteľstva TSK 

vysvetlil, o čo sa jedná, čo hrozí ohľadom dobrovoľných hasičov    

a ja mu týmto udeľujem slovo. Takže pán prezident nech sa páči, 

máte slovo, tiež by som poprosil tých 5 minút.  

 

3. 

    b) Vystúpenie Bc. Jozefa Smolinského, prezidenta DPO SR.  



11 

 
Bc. Smolinský:  

Ďakujem, prajem pekný deň. Vážený pán predseda, páni 

podpredsedovia, pani poslankyne, páni poslanci. Dovoľte mi 

najskôr, aby som vás pozdravil za členov Dobrovoľnej požiarnej 

ochrany Slovenskej republiky a poďakoval sa za to, že môžem       

na tejto pôde pred vami vystúpiť. Tak ako bolo už povedané, 8. 3. 

minister vnútra Slovenskej republiky, teda poverený predložil      

na vládu v demisii, ktorá schválila novelu zákona 314/2021         

o ochrane pred požiarmi, no a v tejto novele sa nachádzajú pre nás 

neprijateľné veci, tak preto sme sa rozhodli zabojovať možno      

na všetkých postoch, kde sa dá, aby sme zabránili prijatiu tohto 

zákona v Národnej rade Slovenskej republiky. Zákon tam už bol 

postúpený, myslím že 17. 3., čiže na najbližšej schôdzi by možno 

mal prísť aj do rokovania, pokiaľ sa ešte teda neudejú ďalšie 

veci. Čo sa toho zákona týka, nemali by sme možno voči nemu až 

takých výhrad, je tam 1 taká zmena, ktorá sa síce vracia, lebo 

súčasne zásahové jednotky na obciach a mestách pod. názvom 

Dobrovoľné hasičské zbory obcí alebo Dobrovoľné hasičské zbory 

miest, v podstate ten názov sa ide premenovať naspäť, čo tu už 

bolo pred viac rokmi, bude to Obecný hasičský zbor. To by nás 

vôbec netrápilo. Názov je len maličkosť toho, čo sa zrejme touto 

novelou zamýšľa. Predkladateľ zmeny v podstate má výhrady v tom, 

že Dobrovoľná požiarna ochrana (DPO) Slovenskej republiky 

vykonávala tzv. administratívnu činnosť, ktorá sa týkala 

preposielania dotácií zo štátneho rozpočtu na činnosť zásahových 

jednotiek, ktoré majú starostovia a primátori zriadené na obciach. 

Je to tzv. celoplošné rozmiestnenie síl a prostriedkov, ktorí 

poznáte problematiku, sú to tie kategórie A1, A, B a C. Na tieto 

kategórie sa vlastne dostávajú dotácie zo štátneho rozpočtu. 

Zhruba ročne je to necelých 5.000.000 EUR, aby som bol presný     

a toto však musím podotknúť, nie je ohrozené. Zatiaľ to platí, ale 

predkladateľ zákona zabudol uviesť jednu maličkosť. Deklaruje 

stále, že výška tých dotácií sa pre tie zásahové jednotky meniť 

nebude, ale neuviedol alebo nerozpráva o tom, že už v súčasnosti 

prehodnocujú počet týchto zásahových jednotiek. Čiže stane sa to, 

že nám rapídne klesne počet. Dneska evidujeme zhruba 75 000 členov 

DPO a z toho je okolo 30 000 ľudí, ktorí sú v tých zásahových 

jednotkách. Čiže sú to naši členovia, my bojujeme za nich, chceme 

sa o nich starať, ale situácia sa dostáva do takej polohy, že 

pokiaľ príde k zrušeniu tých zásahových jednotiek alebo k prera-

deniu z vyššej kategórie do nižšej, tak jednoznačne štát 

samozrejme ušetrí, to je jedna vec, ale stratíme tých 30 000 

dobrovoľných hasičov, ktorí sú ochotní pomáhať obciam, mestám, 

krajom v tejto spoločnosti celej Slovenskej republike a dovolím si 

povedať, že v časoch, keď sme zažili či už pandémiu, alebo 

Ukrajinu, tá pomoc týchto našich ľudí je v podstate 

nezastupiteľná. Robili všetko vo svojom voľne, zadarmo, ani cent 

nedostali na rozdiel od dobrovoľníkov, ktorí dostávali nejakých 

7 EUR pri utečeneckej kríze, takže nechápeme sami, prečo vedenie 

Ministerstva vnútra, vrátane Hasičského záchranného zboru, chce 

takýmto spôsobom obmedziť tú našu činnosť. Musím však ešte dodať, 
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že z druhej strany sa treba pozrieť aj na DPO, ktorá vychováva 

mládež, občanov tejto republiky k ochrane pred požiarmi a tam sme 

dostávali ročne 600 niekedy možno až do 700.000 EUR. A toto je ten 

problém, ktorý tu vzniká, že tieto dotácie v súčasnosti už 

neexistujú, pre tento rok neboli naplánované. A to je ten náš 

pocit, ktorým nás chcú odstrihnúť vlastne od dotácií štátnych      

a vlastne znemožniť naše fungovanie. Čas uplynul, tak ja ďakujem 

za pozornosť a možno vetičku na záver. Chcem poprosiť všetkých 

poslancov Trenčianskeho samosprávneho kraja, ktorí sedíte v Národ-

nej rade SR, aby ste nás podporili a pokiaľ možno zákon neprijali 

alebo ani nepustili na rokovanie. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Pán prezident, ďakujem za vaše vystúpenie a ja teda otváram 

samozrejme diskusiu, kto sa chce prihlásiť z poslancov k tomuto 

bodu, ale zopakujem tie slová, ktoré som hovoril vo štvrtok       

na našom spoločnom stretnutí samosprávnych krajov. Že sa mi to 

naozaj veľmi zle počúva, pretože to je jedno, kto to vymyslel,     

za akej vlády to bolo vymyslené, ale ten systém fungoval a ten 

systém aj funguje a funguje veľmi dobre. Nielen spomeniem tie 2 

prípady, ktoré sme tu mali, ktoré zasiahli celé Slovensko, najskôr 

to bol teda Covid 19, koronakríza, potom to bola aj Ukrajina, 

vojna na Ukrajine od minulého roku a dobrovoľní požiarnici boli 

práve tými, ktorí veľmi pomáhali počas týchto dvoch si myslím 

veľmi ťažkých situácií pre všetkých obyvateľov Slovenska. Ten 

zákon, ktorým vznikla DPO v roku 2014, za ten som hlasoval aj ja 

osobne v parlamente, pretože som bol presvedčený o tom, že je to 

dobrá vec, ktorá má pomôcť obyvateľom celého Slovenska a jednot-

livým mestám, obciam pri záchrane života, zdravia, majetku 

obyvateľov. Ten projekt bol nastavený od začiatku tak, aby bol 

udržateľný, či príde taká vláda, onaká vláda a myslím si, že ten 

projekt by mal pokračovať ďalej. Takže ja nesúhlasím s tým, aby 

táto zmena, aby to zrušenie DPO bolo takýmto spôsobom schvaľované 

v Národnej rade SR a urobím aj ja, keď mám iba 1 hlas zo 150 

všetko pre to, aby táto novela alebo to zrušenie DPO v parlamente 

neprešlo. My sme na Slovensku a určite si to všímate, že všetko, 

čo funguje sa snažíme zrušiť. Všetko, čo perfektne funguje, 

zachraňuje životy, zdravie, majetky, tak to ideme zrušiť a prečo 

to ideme zrušiť? Len kvôli tomu, že to bolo teda za nejakej vlády? 

A ešte raz zopakujem, bolo to nastavené tak, aby to bolo aj 

finančne udržateľné. Tých 600 alebo 700.000 EUR ročne, čo spomínal 

pán prezident Smolinský, je veľa? Podľa mňa to vôbec nie je veľa. 

Tú úlohu, ktorú majú na starosti práve tieto DPO-čky, že majú 

kontrolovať aj celoplošné rozmiestnenie tých síl a prostriedkov, 

že majú pracovať s mládežou. Veď si pamätáte, že kedysi tí hasiči 

chodili pomaly v teplákoch a v sandáloch na zásahy, myslím tí 

dobrovoľní hasiči. Teraz nerozoznáte profesionálneho hasiča      

od dobrovoľného hasiča, že tá výbava je naozaj na vynikajúcej 

úrovni, ale to je dôležité, že vychovávajú mládež, vychovajú tých 

ďalších hasičov, ďalšie generácie dobrovoľných hasičov v jednot-

livých mestách a obciach. Ste tu starostovia, primátori, veľakrát 

sa obraciate a robíte veľmi veľa vecí práve s týmito požiarnikmi, 
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ktorých máte v jednotlivých mestách a obciach a teraz nenájsť 

nejaké finančné prostriedky možno v hodnote tých 700.000 EUR, to 

je skôr na zaplakanie. Ja som pripravil, ak budete súhlasiť jeden 

návrh takého uznesenia, ak sa s tým stotožníte, samozrejme, je to 

len návrh, nemusíte za to hlasovať, ale ten návrh toho uznesenia 

hovorí a popisuje to, čo som vlastne povedal a to čo povedal aj 

pán prezident. Ak dovolíte, ja by som prečítal ten návrh na uzne- 

senie. Každý ho máte v lavici, my sme vám to dali rozdať          

do lavice, aby ste mali možnosť si ho aj prečítať, čiže: 

Zastupiteľstvo TSK na svojom zasadnutí dňa 27. marca 2023 

prerokovalo a  

I. berie na vedomie 

informáciu prezidenta DPO SR - Bc. Jozefa Smolinského - o pripra-

vovanom zámere novelizácie zákona č. 37/2014 o dobrovoľnej požiar-

nej ochrane Slovenskej republiky novelizáciou zákona č. 314/2001  

o ochrane pred požiarmi, a 

II. vyzýva  

vládu Slovenskej republiky a ministra vnútra Slovenskej republiky 

- na stiahnutie novely zákona o ochrane pred požiarmi a na dofi-

nancovanie, čiže vyzývame aj ministra vnútra na dofinancovanie 

Dobrovoľnej požiarnej ochrany Slovenskej republiky, ktorá         

v oblasti ochrany pred požiarmi na území štátu zoskupuje 10-tisíce 

ľudí odhodlaných vychovávať deti a mládež a pomáha zvládať krízové 

situácie, ochraňovať životy, zdravie, majetok tak, aby Dobrovoľná 

požiarna ochrana Slovenskej republiky mohla plniť úlohy v súlade    

s ustanovením § 3 ods. 1 zákona o dobrovoľnej požiarnej ochrane 

Slovenskej republiky. 

Takýto návrh sme si dovolili pripraviť. Chcem sa spýtať, pani 

poslankyne, pani poslanci aj v diskusii, ak máte nejaké návrhy, 

prípadne chcete povedať aj váš návrh k tomuto, nielen teda k tomu 

návrhu na uznesenie, ale celkovo k tej situácii, ktorá tu teraz  

je, že sme tu 4 poslanci Národnej rady v zastupiteľstve, teda 3 + 

župan a viem, že Dušan Bublavý, ty si bol tiež vtedy poslanec, keď 

sa schvaľoval tento zákon v parlamente v roku 2014, aj Milan 

Panáček, tuším ste tiež hlasovali za tento zákon o DPO. Takže, 

myslím, že je aj nejakou takou našou povinnosťou, aby sme niečo 

také predložili a zabojovali za DPO, za tú ich tvrdú, ťažkú prácu, 

ktorú vykonávajú aj na úkor svojich rodín a hlavne je to 

nebezpečná práca, ktorá má ochraňovať životy, zdravie a majetok 

obyvateľov Slovenska. Pán poslanec Filo, nech sa páči. 

Bc. Filo:  

Ďakujem za slovo pán predseda. Ako pravicový klub sme sa 

stotožnili s týmto uznesením a teda podporíme toto uznesenie       

a zároveň vyjadrujeme vďaku a veľa síl dobrovoľným hasičom v ich 

ďalšej práci. Ďakujem. 

p. predseda:  

Ďakujem pán poslanec veľmi pekne. Pani poslankyňa Randziaková, 

nech sa páči. 

Ing. Randziaková:  

Vážený pán predseda, milí kolegovia. Naozaj je pre mňa nepochopi-

teľné podanie takéhoto návrhu, lebo konkrétne som starostkou       
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v obci, kde tento Dobrovoľný hasičský zbor naozaj funguje veľmi 

dobre, z prostriedkov a z dotácie sme vybudovali hasičskú 

zbrojnicu. Dostali sme auto, protipovodňový vozík a musím povedať 

aj to, že sme obec, ktorá je postihovaná povodňami, takže títo 

dobrovoľní hasiči naozaj si plnia tú funkciu, chodia zasahovať 

k požiarom nielen v obci, ale aj v okolitých dedinách. Mnohokrát 

sú vzhľadom na vzdialenosť od okresných hasičov profesionálnych 

prví na mieste, takže ja jednoznačne podporujem toto uznesenie      

a som za to, aby to rozmiestnenie zostalo tak, ako je to teraz 

urobené. Ďakujem veľmi pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem pani starostka. Pani poslankyňa Máčeková, ďalšia 

starostka, tentoraz z Uhrovca, nech sa páči. 

Ing. Máčeková:  

Pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia, milý pán prezident DPO. 

Som rada, že v rámci dnešného zasadnutia zastupiteľstva pre-

jednávame tento bod. Do územia sme už viackrát dostali informáciu, 

čo sa chystá, nesúhlasíme s tým. Myslím si, že hovorím za väčšinu 

primátorov a starostov, s ktorými som mala možnosť v našom okrese 

komunikovať a chceme, aby ten systém zostal zachovaný tak ako 

doposiaľ, a treba si uvedomiť ešte jednu skutočnosť, že sú rôzne 

informácie, ktoré idú do územia. Ja som volala aj bývalému 

riaditeľovi DPO Pavlovi Ceľuchovi, že čo sa to vlastne pripravuje, 

lebo mnohí mladí hasiči naši to poňali tak, že dotácie budú 

dostávať oni, že nepôjdu cez miestne samosprávy. Tu nejde teraz     

o tých 3.000 EUR, ktoré napr. dostávame my, ale tu si treba 

uvedomiť skutočnosť, že DHZ plní predovšetkým úlohy ochrany 

zdravia a bezpečnosti občanov a my máme majetok v rámci miestnej 

samosprávy. Musíme zabezpečovať jeho údržbu, existenciu a doposiaľ 

sa nám to darilo aj vďaka nastaveniu tejto legislatívy, pretože    

za posledné roky tak ako sa venovalo hasičom, ja som už šieste 

volebné obdobie, sme toľko zdrojov na riešenie tejto situácie      

v rámci DHZ nedostali a preto by som bola veľmi rada, keby to 

zostalo zachované v pôvodnom zmysle zákona. 

p. predseda:  

Ďakujem pani starostka, ešte pán poslanec Janko Daňo, emeritný 

starosta Lehoty pod Vtáčnikom. Nech sa páči. 

Ing. Daňo:  

Ďakujem za slovo, pán predseda. Som veľmi rád a chcem sa poďakovať 

za toto uznesenie, lebo podľa môjho názoru, vyjadrovali sa tu aj 

kolegovia, starostky a teda aj starostovia viacerí veľmi dobre 

vedia, ako funguje DHZ v každej obci a že jediní, na koho sa môžte 

obrátiť keď vznikne mimoriadna situácia, sú dobrovoľní hasiči, 

ktorú vám dokážu pomôcť a podať pomocnú ruku a zabezpečiť nielen 

zdravie, ale aj majetok, či už obce alebo aj fyzických osôb, takže 

je vrcholom podľa mňa drzosti vôbec Ministerstva vnútra, že prišlo 

s takýmto návrhom zákona a som veľmi rád, že aj my takýmto 

spôsobom podporíme, aby tento zákon bol stiahnutý a aby sme 

podporili naše DHZ-ky v rámci celej Slovenskej republiky. Z našej 

strany a zo strany všetkých občanov dobrovoľným hasičom treba 

vzdať len úctu a veľké poďakovanie za všetku tú robotu, ktorú 
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robia. Ďakujem. 

p. predseda:  

Ďakujem, pán poslanec. Pán podpredseda Božik, zároveň primátor 

Partizánskeho. 

doc. PaedDr. Božik, PhD.:  

Vážený pán predseda, vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

kolegyne, kolegovia. Už tu zarezonovalo stanovisko pravicového 

poslaneckého klubu. Predpokladám, že stanovisko pána predsedu má 

podporu a tak som aj cítil zo slov poslaneckého klubu strany Smer 

a strany Hlas sociálna demokracia a klubu Sme rodina, no a teda mi 

nedá, keďže máme tu aj ďalší poslanecký klub, a to je Demokratický 

klub nezávislých spoločne za Trenčiansky samosprávny kraj, aby som 

nepovedal, že náš poslanecký klub takisto podporuje toto stano-

visko o to viacej, že už zarezonoval hlas kolegýň starostiek. 

Istotne sa k tomu hlásime aj my ako primátori miest o to viacej, 

že máme aj štátnych hasičov a máme aj dobrovoľných hasičov a sú tu 

kolegovia z Partizánskeho, minimálne Erik Dvonč môže povedať, že 

nám sa po rokoch podarilo nanovo oživiť a revitalizovať 

dobrovoľných hasičov a priznám sa, že nerozumiem tomuto návrhu ani 

nevidím dôvod, prečo to robia a prečo v závere svojho funkčného 

obdobia ide niekto likvidovať to, čo reálne funguje a ide 

poškodzovať niečo, čo má reálny zmysel. Takže chcem sa poďakovať, 

pán predseda za tvoje stanovisko aj návrh uznesenia. My ho takisto 

podporíme a teda dúfame, že v Národnej rade SR vzhľadom na to, že 

už nefunguje koalícia, aspoň tak je to prezentované cez médiá, že 

takýto návrh nebude ani akceptovaný, i keď musím povedať, že 

zrovna z titulu samosprávy na rokovaniach, ktoré som mal aj       

na úrovni vlády SR a viacerých poslaneckých klubov som šokovaný, 

čo sa deje a hoci nám bolo prisľúbené, že hlúposti do parlamentu 

predkladané nebudú, tak toto je jeden z dôkazov, že predsa len 

áno, tak ja len dúfam, že ak sa toto deje v závere volebného 

obdobia, kedy na začiatku toho obdobia bolo povedané, že to bude 

najlepšie a najkrajšie obdobie, na ktoré budeme spomínať ako 

Slovenská republika, tak musím povedať, že spomínať budeme ako 

hovorí kolega Erik, ale žiaľ, nie ako na to najlepšie a najkrajšie 

obdobie. Takže v tomto duchu len chcem poprosiť aj teba ako 

poslanca parlamentu, len tu vidím momentálne hneď ďalších dvoch 

poslancov parlamentu, sedia veľa seba, zastupujú práve poslanecký 

klub, o ktorom som hovoril, ktorý je najväčší v tomto 

zastupiteľstve, že spoločne urobíte všetko preto, aby takýto 

legislatívny návrh nebol posunutý do ďalšieho čítania, aby bol ako 

bolo povedané pri iných návrhoch, hneď stopnutý pri tom prvom 

čítaní. Takže chápem a vážim si slová pána prezidenta dobrovoľných 

hasičov, že meral cestu aj na rokovanie zastupiteľstva nášho. 

Verím, že podobné stanoviská pôjdu naprieč celým Slovenskom o to 

viacej, že činnosť dobrovoľných hasičov si veľmi vážime a sme 

vďační za to, že sú. Takže veľká vďaka aj za vaše vystúpenie aj 

ten návrh uznesenia. Veľmi si vážim tento korektný dialóg, ako aj 

adresnú formu uznesenia, ktorá je tu tebou navrhnutá, pán 

predseda. Ďakujem. 
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p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne, pán podpredseda. Ešte Miloš Mičega s faktic-

kou iba na 2 minúty, nech sa páči.  

Ing. Mičega:  

Ďakujem veľmi pekne. Ja som chcel k tejto veci mimo toho, čo tu 

bolo povedané. Nechcem sa opakovať, len k tomu doplním, že tiež si 

to vážim aj z hľadiska nielen tých vecí, ktoré vyplývajú z názvu 

samotnej požiarnej ochrany, ale aj vplývania na využívanie voľného 

času hlavne detí, mládeže aj stredoškolákov, ale nechcem vstupovať 

do toho uznesenia. Toto je len taká moja, ak je tu niekto alebo 

teda aj kolegovia na to, čo som zachytil už dávnejšie, aj včera     

v správach, aby dobrovoľní hasiči nemohli ísť na výjazd s motoro-

vým vozidlom, pretože nemajú tie dopravné značky, pretože im boli 

svojho času odobraté a bolo treba požiadať o nové, tak, ak 

nechcem, aby sa to dopĺňalo do tohto, ale ak je tu možnosť nejakým 

spôsobom pomôcť týmto ľuďom, aby sa nemohlo už do budúcna objaviť 

to, čo bolo včera, že starosta povie, že si to berie na seba, aby 

chránil životy, majetky osôb len kvôli tomu, že evidenčne nemá 

dopravnú značku, to pokladám už za úplný nonsens. A možno jedna 

taká poznámka úplne na záver, čo sa týka tohoto, až absurdné mi 

pripadá, že minulý rok sme oslavovali 100. výročie tu v Trenčíne 

dokonca preto, že v Trenčíne bol založený, ak sa nemýlim v hoteli 

v Tatra alebo terajšom Elizabeth Dobrovoľný hasičský zbor alebo 

požiarny, ten názov presne neviem a my im vlastne ešte v stom roku 

výročia ich založenia ideme brať nejaké tie možnosti, aby 

pokračovali ďalej. Ja držím palce a verím, že aj tie motorové 

vozidlá sa podarí vyriešiť. Ďakujem. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec. Ja potom dám ešte slovo pánovi 

prezidentovi, aby nám ozrejmil tie značky, lebo minulý rok vlastne 

asi polovička DHZ na tých vozidlách nemali vôbec značky, pretože 

prechádzali do majetku samospráv po 5 rokoch a proste nestíhali, 

neviem či Ministerstvo financií alebo Ministerstvo vnútra nestí-

halo tie lízatká, ja to volám ešpézetky/EČV-čka nejakým spôsobom 

dodať. Neviem, aký je stav, ak by si pán prezident potom mohol 

povedať, a ešte pán podpredseda Bartek. Nech sa páči. 

p. Bartek:  

Vážený pán predseda, drahé kolegyne kolegovia. Dúfam, pán hlavný 

kontrolór, že nebudem mať konflikt záujmov, nakoľko aj ja som 

dobrovoľným hasičom v obci Pobedim, ale skutočne nerozumiem tomu, 

že po dvoch rokoch, kedy sme aj tomu kultúrno-spoločenskému životu 

dali z objektívnych príčin facku na tých mestách a obciach, ešte 

aj teraz jednoducho, kedy práve tí dobrovoľní hasiči suplujú aj 

túto úlohu naprieč tým naším krajom aj naprieč tým naším okresom, 

je to pre mňa osobne veľmi nepochopiteľné a keby takto navrhovaná 

novela prešla, tak bude to hrana do rakvy, pretože niečo, čo sa 

dlhé roky budovalo, sa dokáže aj za pár mesiacov zbúrať, pretože 

ak by teraz tie financie nedostali a potom aj s odstupom času 

dostali, neverím osobne tomu, keď si pozriem aj tie stavy, že by 

sa to dokázalo tak rýchlo opäť naštartovať. Ja vám preto chcem 

poďakovať, aj poslancom, ktorí v tom 2014-tom zahlasovali za to, 



17 

 
že DPO-čka je v takejto podobe ako je dnes a vyjadrujem 

presvedčenie, že bude pokračovať aj naďalej tak, ako je tomu 

doteraz. Ďakujem. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec Bublavý, stačí dve minúty, hej, 

s faktickou, nech sa páči, starosta obce Častkovce. 

Mgr. Bublavý:  

Určite stačia 2 minúty. Ja len, keďže to tu bolo spomenuté, vážený 

pán predseda, pán prezident DPO, bol som pri tom, keď sa to v 2014 

-tom schvaľovalo a je mi ľúto toho všetkého, čo bolo dobré. To sa 

akosi likviduje to, čo by sa malo naprávať, sa nenapráva a čím 

ďalej tým sa to rúti kdesi do skazy a vláda, ktorá už vlastne nemá 

na to kompetencie alebo už by mala povedať zbohom a ideálne by 

bolo, keby už sa nerobilo nič, ani neschvaľovalo a nie ešte takéto 

somariny, ktoré idú ubližovať ľuďom, obciam, mestám, brať im elán 

do toho, že sa vychováva aj mládež, ktorá je pripravená nahradiť 

tých ľudí, ktorým pribúdajú rôčky, aby mohli pomáhať pri či už je 

to veľkej vode alebo pri požiari a teraz im ideme ešte ubližovať. 

Ja určite som za to, aby táto výzva bola podporená. Aby som 

zbytočne nezdržoval, verím že sa nenájde medzi nami, v našom 

zastupiteľstve ani jeden, ktorý by nepodporil túto výzvu. Ďakujem 

za pozornosť. 

p. predseda:  

Ďakujem pekne. Ešte Stanko Svatik, nech sa páči, pán poslanec, 

zároveň starosta obce Selec. 

MVDr. Svatik:  

Vážený pán predseda, kolegyne, kolegovia. Nedá mi nezareagovať, 

pretože som tiež dlhoročný starosta a viem, čo je to dobrovoľný 

hasičský zbor. Nechcem sa tu opakovať, ale tiež sme 20 km od Tren-

čína a máme tam špičkový Dobrovoľný hasičský zbor, ktorý má trošku 

iné podmienky nie na rovine, ale v kopcovitom teréne a myslím 

teraz nebyť našich hasičov dobrovoľných, tak zhorí dom. Samozrejme 

prišli Trenčania, ale myslím, že už ten susedný dom by bol horel    

a nebyť našich by do lesa veľmi rýchlo rozhorel. Je tomu teraz      

po sebe asi 2 týždne, boli obrovské požiare v obci Selec, takže 

týmto chcem len podporiť toto uznesenie a pevne verím, že zvíťazí 

zdravý rozum. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem pekne, ešte by som sa chcel spýtať pán prezident ohľadom 

tých EČV-čiek, či už sú nové alebo nie sú a ako je to s tými 

výjazdami. Nech sa páči, to určite zaujíma starostov, primátorov, 

ktorí majú dobrovoľné hasičské zbory v jednotlivých mestách       

a  obciach. 

Bc. Smolinský:  

Najskôr vám teda poďakujem za veľmi veľkú podporu, ktorú vidím     

vo vás. Čo sa týka tých ŠPZ tiek - vozidlá, ktoré boli zatiaľ 

dávané na 5 alebo až na 7 rokov zmluvne na obce, na mestá z Hasič-

ského záchranného zboru boli v evidencii Ministerstva vnútra. Čiže 

aby vám bolo jasno prečo, pretože boli majetkom stále Ministerstva 

vnútra, aj keď zmluvne ste mali podpísané, že náklady s údržbou,   

s technickými prehliadkami, so všetkým znášali obce, ale malo to 
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jednu výhodu, že pokiaľ boli evidované pod Ministerstvom vnútra, 

tak vozidlá nespadali pod priamu STK-čku a emisné kontroly. 

Technická kontrola na vozidlách sa musela robiť, čo sa týkalo bŕzd 

hlavne, aby tieto boli v poriadku, ale odpadla tá emisná a odpadli 

vlastne celé STK-čky, čiže obce týmto mohli ušetriť. Za rok, čo 

mám možnosť trošku sa venovať teraz vo vrcholnom orgáne DPO, sa      

na Hasičskom záchrannom zbore, na prezídiu vymenil už tretí 

človek, civilný zamestnanec podotýkam, ktorý mal toto na starosti. 

Jednoducho povedal, že to nezvláda predtým tiež odišiel, tento 

ktorý je tam tiež to nezvláda, je to zaujímavé, že 10 rokov 

predtým sa všetko zvládalo, lebo vozidlá, ktoré obce mali aj 

predtým mohli požiadať o túto evidenciu, no a stalo sa to, že 

potom, keď prešli vozidlá na obce, jednoducho ŠPZ-tku Ministerstvo 

vnútra, ktorú teda malo vlastne na tom vozidle, ten hasičský 

záchranný zbor, odobrali a mali teda vybaviť novú, už priamo pre 

obec s tým, že obce chceli, aby tie vozidlá ostali zaradené pod 

Ministerstvo vnútra. Boli tlaky aj na nás, na DPO, aby sme my 

začali robiť túto evidenciu a vlastne všetko pripravili           

a odovzdali to tomu zamestnancovi na Hasičskom záchrannom zbore, 

aby to zaevidoval na Ministerstve vnútra, sekcia ekonomiky 

a dopravy, ktorí sa tomuto venujú. Bohužiaľ, tie podmienky boli 

tak nastavované, že my by sme to v rámci toho Slovenska nevedeli 

zvládnuť a jednoducho mali to potom robiť na krajských riaditeľ-

stvách, kde predtým bola evidencia týchto vozidiel, no a takisto 

to nezvládali ani oni, tak prezident Hasičského záchranného zboru 

jednoducho rozhodol, že žiadna evidencia nebude. Teraz je to       

v takej polohe, že tie obce, mestá, ktoré nemajú tie ŠPZ-tky, bol 

pokyn, že si majú prihlásiť vozidlá do normálnej evidencie. Ale tu 

vznikol zase ďalší problém, pretože keď to neprechádzalo súvisle     

z Ministerstva vnútra (MV)  priamo na tú obec a je tam nejaký pol 

roka, máme informáciu, že aj vyše roka nemajú tiež ŠPZ-tky, tak tu 

vzniká veľký problém v tom, že treba ísť na originalitu, na STK-

čku, na všetko čo k tomu patrí a toto je zase finančne náročné aj 

pre obce a zvlášť pre obce, ktoré majú menej obyvateľov, ktoré to 

nevedia zatiahnuť zo svojich rozpočtov, takže chodia možno aj bez 

ŠPZ-tiek a je to len na ich riziku. Uvidíme, my okolo toho robíme, 

stále sa dohadujeme, že toto treba doriešiť, dokonca ma mrzí, že 

niekde sa stratili už aj veľké technické osvedčenia z tých 

obecných áut, takže už aj tam začína problém, že sa budú musieť 

duplikáty robiť. Tak uvidíme, ako to celé dopadne, ale zatiaľ 

jednoducho evidencia MV neexistuje, aby tie obce boli trošku od-

bremenené od tých finančných záťaží, čo sa vozidiel týka. 

Jednoducho budú musieť ísť do normálnej evidencie a možno časom sa 

to vyrieši a znovu sa to vráti tak, ako to fungovalo 10 rokov 

predtým.  

p. predseda:  

Pán prezident, ešte jedna otázka. Keď idú na zásah bez tej EČV-čky 

vozidla, tak môžu ísť? alebo čo riskujú, keď idú na zásah. 

Samozrejme, keď robia prevenciu, napr. že sú žne, cez leto, tak 

asi tam nemôže ísť bez tej EČV, ale keď je už nejaký reálny zásah, 

že záchrana života, zdravia, môžu ísť, či nie?  
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Bc. Smolinský:  

Poviem to jednoducho. Naše zákony nepoznajú výnimku, v podstate 

keď nemá ŠPZ-tku vozidlo, nemôže ísť na komunikáciu, čiže toto je 

úplne jednoznačné. Včera ste postrehli, možno pán starosta obce 

Beluša práve o tomto hovoril, že je to na jeho riziko, že ich 

poslal. Keď boli povodne u nich, ťahali vodu, no pokiaľ sa nič 

nestane je dobre, pokiaľ by sa čosi stalo, tak by bolo zle. To je 

to, čo my poukazujeme aj v tom návrhu zákona, že nie je pokryté 

ani sociálne zabezpečenie dobrovoľných hasičov, nie sú pokryté 

úrazy, nie sú pokryté veci pri dopravných nehodách a teraz vlastne 

aj tieto ŠPZ-tky. To má veľkú súvislosť a toto by bolo treba, aby 

sa riešilo možno v rámci toho MV komplexne celé, ale bohužiaľ, 

zatiaľ je to tak. Ďakujem. 

p. predseda:  

Ďakujem pán prezident, čiže to bude tiež ďalšia otázka potom na 

pána ministra vnútra, teda povereného vedením MV na hodine otázok 

a v interpeláciách Národnej rady. Ďakujem veľmi pekne. Ešte  

spomeniem, čo hovoril aj pán poslanec Mičega, že minulý rok       

v auguste sme oslávili 100. výročie založenia Zemskej hasičskej 

jednoty v Trenčíne, vlastne pred 100 rokmi tu vznikla. Boli tu 

dobrovoľní hasiči z celého Slovenska a na tomto mieste bol zvolený 

pán Smolinský práve za prezidenta DPO, tak určite aj je to trošku 

osobné, aby pán nový prezident slovenský, ktorý bol tu na župe 

zvolený za nového prezidenta, nezatváral to DPO, ale skôr aby sa 

tá Dobrovoľná požiarna ochrana rozvíjala. Bolo to presne vtedy, 

keď boli tie veľké oslavy práve v krajskom meste Trenčín. Ja 

ďakujem veľmi pekne za diskusiu, ak už sa nikto nechce prihlásiť,  

ja by som dal hlasovať teraz o tom návrhu uznesenia, ktoré máte 

každý predložené pred sebou a ktoré som vlastne aj prečítal. Nech 

sa páči, pani poslankyne, páni poslanci, hlasujme teda o tomto 

návrhu uznesenia. Pevne verím, že každý ste sa s nejakým dobro-

voľným hasičom stretli počas vášho života, že vám určite aj títo 

dobrovoľní hasiči pomohli, resp. pomôžu.  

 

     ZA-39 poslancov, PROTI-0, ZDRžALO SA-0, NEHLASOVAL-1, 

uznesenie, ktoré som predložil sme schválili a chcem vám poďakovať 

všetkým za schválenie tohto uznesenia. 

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 4 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e číslo 59/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

p. predseda:  

My vlastne toto uznesenie predložíme aj do listu pre pána 

povereného predsedu vlády aj pre pána povereného ministra vnútra, 

kde ich teda požiadame, aby túto novelu stiahli z rokovania 

parlamentu. Ja ďakujem veľmi pekne, čiže to bol bod 3. Slovo pre 

verejnosť a presunieme sa k bodu číslo: 

 

 



20 

 
4. Správa o kontrole vybavovania sťažností a petícií na Úrade     

Trenčianskeho samosprávneho kraja za II. polrok 2022. 

   Predkladal: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

p. predseda: 

Nech sa páči, pán hlavný kontrolór, máte slovo. 

Ing. Zigo:  

Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán predseda, pani podpredsedníčka, 

páni podpredsedovia, pani poslankyne, poslanci, kolegovia, 

kolegyne, novinárska obec. Dovoľte, aby som predniesol Správu      

z kontroly vybavovania sťažnosti a petícií za II. polrok 2022. 

Kontrola bola vykonaná v zmysle zákona o samosprávnych krajoch, 

kde je povinnosťou túto kontrolu vykonávať a zároveň táto kontrola 

bola vykonaná v zmysle schváleného Plánu kontrolnej činnosti      

na II. polrok 2022. Predmetom kontroly bolo preveriť dodržiavanie 

prijímania evidencie, prešetrovania vybavovania sťažností a plne- 

nie prijatých opatrení na nápravu nedostatkov v zmysle zákona 

sťažnostiach a zároveň zákona o petičnom práve. V rámci kontroly 

neboli zistené nedostatky, celá správa, resp. informácia bola 

prerokovaná vo všetkých komisiách pri Zastupiteľstve TSK, dopyty    

a dotazy boli v podstate vyriešené počas rokovaní jednak komisií, 

jednak Rady predsedov a jeden dotaz bol ešte doplnený ohľadne 

jednej sťažnosti, ktorá bola odložená. Pre obdobie tohto kontro-

lovaného obdobia nebola zaevidovaná žiadna petícia. Ďakujem pekne 

za pozornosť. 

p. predseda:  

Ďakujem za uvedenie materiálu číslo 4. a to je Správa o kontrole 

vybavovania sťažnosti a petícií na Úrade TSK za II. polrok 2022. 

Nech sa páči, otváram diskusiu, pani poslankyne, páni poslanci      

k tomuto bodu. Ak nikto, uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie    

a budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je predložené, alebo 

bolo vám predložené pod bodom číslo 4. v tejto správe. Nech sa 

páči, hlasujeme, pani poslankyne, páni poslanci. 

 

     ZA-30 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-7, 

uznesenie k bodu číslo 4. sme prijali. Ďakujem veľmi pekne.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 5 bolo prijaté  

  

                               U z n e s e n i e číslo 60/2023 

                               (obsah uznesenia viď príloha  

                  tejto zápisnice).   

 

p. predseda: 

Nasleduje ďalší bod číslo 5. schváleného programu, ktorý predkladá 

opätovne hlavný kontrolór, a to je Správa o výsledkoch kontrolnej 

činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Trenčianskeho samosprávneho 

kraja za rok 2022. Je to komplexná správa aj s rôznymi zisteniami, 

takže nech sa páči, pán hlavný kontrolór, máte slovo. 
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5. Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti Útvaru hlavného     

kontrolóra Trenčianskeho samosprávneho kraja za rok 2022. 

    Predkladal: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Zigo:  

Ďakujem za slovo. Dovoľte, aby som predniesol bod číslo 5. 

programu rokovania zastupiteľstva, a to Správu o výsledkoch 

kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra za rok 2022.  

Tak ako v predchádzajúcom bode aj v tomto prípade je jednou       

zo zákonných povinností hlavného kontrolóra vypracovať a predložiť 

raz ročne zastupiteľstvu Správu o kontrolnej činnosti, a to do 60 

dní od skončenia kalendárneho roku. Táto správa, ktorú ste 

dostali, bola prerokovaná vo všetkých komisiách a vložená do Kniž-

nice poslancov 24. februára 2023, čím bola dodržaná táto lehota 60 

dní. Celá správa popisuje v podstate procesy od plánovania 

kontrolnej činnosti cez výkon kontroly a zovšeobecnenie jednot-

livých nedostatkov zistených počas výkonu jednotlivých kontrol.    

V oblasti plánovania boli schválené 2 návrhy plánov kontrolnej 

činnosti, na základe ktorých bolo za rok 2022 schválené vykonať 49 

kontrol. Čo sa týka výsledkov a splnenia tohto ukazovateľa všetky 

tieto kontroly boli vykonané, bola zabezpečená procesne celá 

činnosť útvaru v rámci týchto kontrol. Okrem týchto kontrol bolo 

zo strany útvaru vykonaných aj ďalších 5 kontrol, ktoré boli 

vykonané s oddelením vnútornej kontroly, ktoré boli nevyhnutné 

z hľadiska rýchlosti vykonať. Väčšinou sú to podnety, ktoré 

neznesú odklad, sú to podnety z Úradu pre verejné obstarávanie,    

na základe zaslaných sťažností na proces verejného obstarávania     

u zákaziek s nízkou hodnotou a tieto sú preverované v spolupráci    

s týmto oddelením, kde sú zapojení kontrolóri z Útvaru hlavného 

kontrolóra (ÚHK). Z hľadiska ďalšej oblasti, ktorá tu bola 

vyhodnotená, sú tam zovšeobecnené nedostatky, ktoré poukazujú     

na oblasti podľa jednotlivých zákonov a v zmysle výsledkov kontrol 

sú prijímané opatrenia, na základe ktorých sa zabezpečuje 

odstránenie kontrolou zistených nedostatkov, ktorých plnenie je 

následne kontrolované v rámci kontrol hospodárenia. Z hľadiska 

systémových nedostatkov je treba sa zamerať a nejakým spôsobom 

pôsobiť na organizácie do oblasti vykonávania inventarizácie,     

do oblasti účtovania opravných položiek, do oblasti nakladania     

s finančným majetkom, a to sú záväzky, pohľadávky, kde na základe 

analýzy budeme pripravovať možno tematickú kontrolu na II. polrok 

alebo na I. polrok budúceho roku do Plánu kontrolnej činnosti, aby 

sme vedeli nejakým spôsobom odstrániť tento systémový nedostatok. 

Tak isto budeme musieť viacej popracovať a apelovať na organizácie 

v zriaďovateľskej pôsobnosti v oblasti vyhodnocovania opatrení, 

kde sme zistili dosť vysoké percento nesprávneho vyhodnotenia 

splnených opatrení, kde našou kontrolou bolo až 21% nesplnených 

opatrení, vyhodnotených ako splnené. Čo sa týka ostatnej činnosti 

ÚHK, zabezpečujeme chod a fungovanie Komisie pre nezlučiteľnosť 

funkcií vo vzťahu k podávaniu majetkových priznaní, kde spolupra-

cujeme s vami ako poslancami jednak pri vypĺňaní podávaní a aj pri 
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poskytnutí poradenstva v tejto oblasti. Na útvare bol určený 

človek ako osoba zodpovedná v súvislosti so zavedením normy ISO, 

Systému manažérstva proti korupcii v podmienkach kraja. Takisto 

plníme zákonné povinnosti pri vedení agendy v zmysle zákona        

o ochrane oznamovateľov protispoločenskej činnosti. Zamestnanci 

útvaru pravidelne vo svojich vzdelávacích aktivitách pokračujú 

tak, aby boli zaznamenané všetky zmeny, ktoré sa v legislatíve 

dejú a tak isto sme pôsobili na poli edukačnom, kedy sa zúčastňuje 

útvar prostredníctvom svojich zástupcov na Metodických dňoch 

organizovaných pre organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK. 

To by bolo z mojej strany všetko, materiály boli prerokované      

vo všetkých komisiách, ako aj v Rade predsedov. Ďakujem pekne      

za pozornosť. 

p. predseda:  

Ďakujem pán, hlavný kontrolór za informovanie a vysvetlenie tejto 

Správy o výsledkoch kontrolnej činnosti. Chcem vás informovať, že 

plnenie tých úloh, alebo kontrola, keď idete spätne kontrolovať     

na jednotlivé organizácie, ktorých máme 80 a nie sú splnené tie 

úlohy, tak ono sa to potom prejaví v ročných odmenách štatutárov 

týchto organizácií, ktoré budeme dávať a budeme musieť k tomu 

pristúpiť, pretože aj si zadajú úlohy, aby odstránili tieto 

nedostatky a potom nakoniec 21%, ako povedal pán hlavný kontrolór 

nie sú tie úlohy, ktoré si sami dali splnené a sú vyhodnotené ako 

splnené. Takže pán hlavný kontrolór mi dá aj tie organizácie, 

ktoré si takto vyhodnotili úlohy, ktoré si sami dali a ja potom 

prijmem opatrenia po tej finančnej stránke na týchto organizá-

ciách. Samozrejme tie ďalšie zistenia, ktoré boli, sa nejakým 

spôsobom zovšeobecnili a budú tiež na tých metodických dňoch 

použité pre jednotlivé organizácie, aby predchádzali upozorneniam. 

Ing. Zigo:  

V rámci tých Metodických dní bol vypracovaný ešte materiál, kde 

bola prezentácia kontrolných zistení tiež zovšeobecnených, ktorá 

sa stala základom pre vypracovanie tejto správy o kontrolnej 

činnosti za celý rok. 

p. predseda:  

Ďakujeme pekne pán hlavný kontrolór, čiže potom poprosím aj tie 

OvZP-čky vydať, kde tých 21% bolo vyhodnotené ako splnené a pritom 

neboli. Otváram diskusiu k tomuto bodu, nech sa páči. Ak nikto... 

Ing. Zigo:  

Ja by som ešte jednu poznámku mal, možno v prípade, že by ste 

chceli nejaké konkrétne veci konkrétnych organizácií, nedostatky, 

je možné a sú k nahliadnutiu u nás na útvare, takže nie je 

problém, nie je to tajné, keby vás zaujímali naozaj konkrétne 

veci, tak ako sme diskutovali alebo písal som pánovi poslancovi 

ohľadne jednej problematiky, tak nie je problém. 

p. predseda:  

Nech sa páči, Útvar hlavného kontrolóra je tu pre vás, na čele     

s pánom hlavným kontrolórom, pani poslankyne, pán poslanci. Takže 

ak nikto do diskusie k bodu číslo 5., budeme hlasovať o návrhu 

uznesenia tak ako je uvedené pod bodom číslo 5., nech sa páči 

hlasujeme. 
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     ZA-28, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALO-8 poslancov, 

uznesenie k bodu číslo 5. sme schválili. Pán podpredseda Bartek, 

ak sú technici niekde vzadu, mi hovorí, že nemohol zahlasovať, 

takže jednak do zápisu a poďte sa pozrieť na toto hlasovacie 

zariadenie.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 6 bolo prijaté  

  

                               U z n e s e n i e číslo 61/2023 

                               (obsah uznesenia viď príloha  

                  tejto zápisnice).   

 

p. predseda:  

Ďakujem pekne, prejdeme medzitým k bodu číslo 6. a to sú majetkové 

návrhy, predkladá Mgr. Tomáš Baláž, vedúci oddelenia právneho, 

správy majetku a verejného obstarávania, čiže tento bod je dosť 

krátky oproti tým predchádzajúcim zastupiteľstvám, keď sme mali, 

čiže máme len 5 vecných bremien. Veľmi v krátkosti povedať, ak bol 

niekde problém v niektorom z týchto vecných bremien, a by sme       

o každom bode hlasovali zvlášť, nech sa páči, v krátkosti. 

 

 

 6. Návrhy na riešenie prebytočného majetku TSK. 

Predkladal: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 

a) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena v prospech 

spoločnosti Stredoslovenská distribučná, a. s., Žilina    

na pozemkoch registra EKN parcelné čísla 838, 842/1, 863, 

868, 879, 883 v k. ú. Bojnice a parc. č. 1579/3 v k. ú.  

Dubnica. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice.  

Mgr. Baláž:  

Ďakujem za slovo. Vážený pán predseda, vážená pani podpredsed-

níčka, vážení páni podpredsedovia, vážené pani poslankyne, vážení 

páni poslanci, kolegyne, kolegovia, milí hostia. Dovolím si teda   

v rýchlosti prebehnúť všetkých 5 bodov majetkových. Všetky sa  

týkajú zriadenia vecných bremien. Prvý bod: 

a) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena v prospech 

spoločnosti Stredoslovenská distribučná, a. s., Žilina na 

pozemkoch registra EKN parcelné čísla 838, 842/1, 863, 868, 

879, 883 v k. ú. Bojnice a parc. č. 1579/3 v k. ú. Dubnica. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Všetky tieto pozemky sú vo vlastníctve TSK a na týchto pozemkoch 

Stredoslovenská distribučná (SD) rekonštruovala VN vedenie. 

Navrhuje sa zriadenie vecného bremena vzhľadom na túto investičnú 

akciu SD. Bol tam vypracovaný aj znalecký posudok za 1,47 EUR/m2, 

navrhuje sa však odplata v zmysle platných Zásad hospodárenia      

s majetkom TSK pre mesto Bojnice vo výške 5,55 EUR/m2, celkovo pri 

výmere 549 m² je tak náhrada vo výške 3.019,50 EUR. Toľko k bodu 

a). 

p. predseda:  
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Otváram diskusiu k bodu a), má niekto niečo do diskusie k bodu 6. 

a)? Ak nie, budeme hlasovať o návrhu uznesenia pod bodom číslo 6. 

a), nech sa páči, hlasujeme, pani poslankyne, páni poslanci. 

 

     ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-9 

poslanci, uznesenie bodu číslo 6. a) sme schválili.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 7 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e číslo 62/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

p. predseda:  

Body 6. b), c), d) sa týkajú obce Beluša, našej najväčšej obce     

v kraji a jedná sa o Stredoslovenskú distribučnú, čiže elektri-

károv, plynárov a vodárov, a toto môžete uviesť naraz - b), c) d), 

nech sa páči. 

 

6. 

b) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku 
registra "E" parc. č. 8028 k.ú. Beluša v prospech Stredos-

lovenskej distribučnej, a.s., Žilina. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice.  

 

 6.  

c) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku 
registra "E" parc. č. 8028 k.ú. Beluša v prospech SPP - 

distribúcia, a. s., Bratislava. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice.  

 

 6.  

 d) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku 

registra "E" parc. č. 8028 k.ú. Beluša v prospech Považskej 

vodárenskej spoločnosti, a.s., Považská Bystrica. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Baláž:  

Ďakujem za slovo, ako ste predznamenali pán predseda, ide o rovnaké 

katastrálne územie, rovnaký pozemok registra E, parc. číslo 8028    

v katastrálnom území Beluša a postupne teda zriadenie vecného 

bremena súvisiace s výstavbou bytových domov, najskôr pre 

Stredoslovenskú distribučnú (SD), potom pre Slovenský plynárenský 

priemysel (SPP) a potom pre Považskú vodárenskú spoločnosť (PVS). 

Všetky vecné bremená sa navrhujú vo výške 5,55 EUR/m2, čo je 

náhrada stanovená pre obec Beluša v zmysle platných Zásad hospo-

dárenia s majetkom TSK. Prvá - pre SD je 46 m² celkom odplata 

255,30 eur, pre SPP je odplata v rozsahu vecného bremena 34 m² 

188,70 eur a pre PVS odplata pri výmere 69 m² činí celkovo 

382,95 eur. Ďakujem. 
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p. predseda:  

Ďakujem pekne, otváram diskusiu k bodom 6. b), c), d), čiže vecné 

bremená v obci Beluša. Ak nikto, uzatváram možnosť hlásiť sa      

do diskusie a budeme hlasovať o každom bode zvlášť. Teraz budeme 

hlasovať o návrhu uznesenia pod bodom číslo 6. b) ako Beáta. 

Hlasujeme, nech sa páči. 

 

     ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALO-9 

poslancov.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 8 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e číslo 63/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).  

  

p. predseda:  

Ďakujem pekne, teraz budeme hlasovať o uznesení pod bodom číslo 6. 

c), čiže opäť Beluša, ale v tomto prípade SPP. Nech sa páči, 

hlasujeme o vecnom bremene. 

  

    ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALO-9, 

uznesenie k bodu číslo 6. c) sme schválili.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 9 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e číslo 64/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

p. predseda:  

Teraz budeme hlasovať o uznesení bodu číslo 6. d), to je tiež 

katastrálne územie obce Beluša a teraz v prospech PVS, čiže 

vodárenskej spoločnosti Považská Bystrica, nech sa páči hlasujeme. 

 

     ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALO-9 

poslancov, uznesenie k bodu číslo 6. d) sme schválili.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 10 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e číslo 65/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

 

Ďakujem, uveďte posledný bod majetkový, posledné vecné bremeno   

pod bodom číslo 6. e) nech sa páči. 

 

 6.  

e) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemkoch 

registra "C" parc. č. 1047, 4007 k. ú. Trenčianske 

Jastrabie v prospech Davida Lobotku. 
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Mgr. Baláž:  

Ďakujem za slovo, pán predseda. Posledný je teda Návrh na schvá-

lenie zriadenia vecného bremena na pozemkoch registra "C" parc. č. 

1047, 4007 k. ú. Trenčianske Jastrabie v prospech Davida Lobotku, 

ktorý ako žiadateľ o zriadenie vecného bremena je investorom       

a teda stavebníkom stavby novostavba rodinného domu v obci 

Trenčianske Jastrabie a požiadal o zriadenie vecného bremena       

k týmto pozemkom vybudovaním vodovodnej, plynovej, NN elektrickej 

prípojky v rámci tejto stavby a právo prechodu osôb a prejazdu      

k rodinnému domu. Štandardné vecné bremeno. Pre obec Trenčianske 

Jastrabie v zmysle platných Zásad hospodárenia s majetkom TSK 

odplata stanovená vo výške 5,55 EUR/m², čo je pri celkovej výmere 

58 m² jednotlivých dielov jednorazová náhrada vo výške 321,90 EUR. 

Ďakujem. 

p. predseda:  

Ďakujem pekne, otváram diskusiu k bodu číslo 6. e). Ak nikto, 

uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie a budeme hlasovať o návrhu 

uznesenia pod bodom číslo 6. e). Nech sa páči, hlasujeme, to je 

posledné vecné bremeno. 

 

     ZA-28 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALO-8, 

uznesenie k poslednému majetkovému bodu a vecnému bremenu sme 

schválili. Ďakujem veľmi pekne. 

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 11 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e číslo 66/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

p. predseda:  

Pán Baláž má tu ešte jeden bod, bod číslo 

 

 

7. Návrh na schválenie Zásad hospodárenia s majetkom TSK. 

     Predkladal: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

p. predseda:  

Novela týchto Zásad hospodárenia nakladania s majetkom TSK vyšla 

aj z požiadavky niektorých poslancov Zastupiteľstva TSK. Pán 

Baláž, uveď tento bod a hlavne tie zmeny, ktoré sa týkajú tohto 

dôležitého materiálu, pre fungovanie samosprávneho kraja. 

Mgr. Baláž:  

Ďakujem za slovo pán predseda. Naposledy Zastupiteľstvo TSK 

schvaľovalo Zásady hospodárenia s majetkom TSK v júli 2021 a bola 

to aj reakcia na kontrolné zistenia Najvyššieho kontrolného úradu 

(NKÚ) v zmysle predchádzajúcej kontroly. Tieto zásady teda zapra-

covali tieto kontrolné zistenia, tiež revidovali niektoré z ďal- 

ších oblastí tak, aby boli v súlade s reáliami TSK. Tieto zásady 

zaviedli aj tzv. cenovú mapu v prípade vecných bremien tak, aby 

dochádzalo ku konzistentnému rozhodovaniu Zastupiteľstva TSK      
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o výške jednotlivých náhrad pre jednotlivé obce. Osvedčila sa teda 

aj táto cenová mapa, avšak vzhľadom na celospoločenskú situáciu 

súvisiacu s infláciou sa navrhuje zvýšenie jednotlivých odplát      

za zriadenie vecného bremena a taktiež zjednodušenie tejto úpravy, 

kedy sa priamo v Zásadách hospodárenia s majetkom TSK navrhuje 

vyznačiť, resp. určiť jednotlivé výšky náhrad za zriadenie týchto 

odplát, čiže nie tak ako doteraz s odkazom na zákonné ustanovenia 

a iných zákonov, kedy museli žiadatelia aj poslanci hľadať v iných 

zákonných úpravách jednotlivú výšku týchto odplát. Teraz sa 

navrhuje jednak zvýšenie a jednak uvedenie týchto odplát priamo     

do Zásad hospodárenia s majetkom TSK. To je teda najväčšia zmena 

oproti doterajším zásadám, a bola zapracovaná na podnet poslancov 

Zastupiteľstva TSK. Inak návrh v podstate len upravoval a spres-

ňoval niektoré pôvodné ustanovenia zásad, kedy sa odstraňovali 

duplicity úpravy a nejaké technické nedostatky. Jednotlivé zmeny 

boli aj v dôvodovej správe vyznačené a následne na základe 

poslaneckých pripomienok na komisiách a po Rade predsedov bola 

odstránená ešte jedna duplicita ustanovení, teda totožné znenie     

v 2 ustanoveniach, zostalo znenie v jednom ustanovení, a do návrhu 

Zásad bola zapracovaná aj povinná inflačná doložka v nájomných 

zmluvách, a to v čl. 29 ods. 1 písmena h) Zásad, a taktiež 

povinnosť predsedu TSK informovať Zastupiteľstvo TSK o všetkých 

dôležitých skutočnostiach, ktoré nastali pri výkone práv 

vyplývajúcich z vlastníctva cenných papierov alebo majetkových 

podielov na relevantných právnických osobách podľa čl. 37, 

upravené to bolo v čl. 37 odsek 4 Zásad, keďže doteraz to nebola 

povinnosť predsedu TSK. Iba v prípade, ak mu to zastupiteľstvo ako 

povinnosť uložilo, teraz sa zakladá táto povinnosť v každom jednom 

prípade, ak takáto situácia vôbec nastane. Toto bolo zapracované 

taktiež na podnet poslancov Zastupiteľstva TSK a predstavuje to  

všetky zmeny a úpravy doterajších Zásad hospodárenia s majetkom 

TSK. Materiál taktiež obsahoval farebné vyznačenie týchto zmien 

kvôli prehľadnosti. Ďakujem veľmi pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem pekne za uvedenie tých základných zmien, ktorými sa menia 

Zásady hospodárenia s majetkom TSK. Otváram diskusiu k bodu číslo 

7.. Ak nikto uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie a budeme 

hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je uvedené pod bodom číslo 

7.. Nech sa páči, pani poslankyne, páni poslanci, hlasujeme. 

 

     ZA-30 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-6. Zmeny 

Zásad hospodárenia s majetkom TSK sme schválili, ďakujem veľmi 

pekne. Ďakujem pánovi Balážovi za uvedenie týchto dvoch bodov. 

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 12 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 67/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                   tejto zápisnice).   
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8. Návrh na schválenie uzatvorenia zmluvy o poskytnutí       

finančného príspevku a zmluvy o poskytnutí dotácie        

neziskovej organizácii Kreatívny inštitút Trenčín, n.o.. 

     Predkladal: Ing. Renáta Ozimová - vedúca Odboru finančného 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

p. predseda:  

Je to vlastne už druhýkrát, kedy schvaľujeme tieto zmluvy, budú 

dve - zmluva o poskytnutí finančného príspevku a zvlášť je zmluva 

o poskytnutí dotácie. Obidve zmluvy sú vlastne poskytnutie 

financií pre Kreatívny inštitút Trenčín, nezisková organizácia, 

ktorý založilo spolu krajské mesto Trenčín a Trenčianska župa. Ja 

by som dal slovo ešte pani Ozimovej, nech sa páči, aby uviedla 

tieto 2 body. Tá suma finančná vychádza vlastne zo schváleného 

rozpočtu, ktorý bol schválený v novembri minulý rok. Nech sa páči. 

Ing. Ozimová:  

Ďakujem za slovo. Vážený pán predseda, vážená pani podpredsed-

níčka, vážení páni podpredsedovia, vážené pani poslankyne, vážení 

páni poslanci, kolegyne, kolegovia, milí hostia. Dovoľte, aby som 

vám predložila návrh na schválenie uzatvorenia zmluvy o poskytnutí 

finančného príspevku vo výške 550.000,- EUR a návrh na uzatvorenie 

zmluvy o poskytnutí dotácie vo výške 50.000,- EUR neziskovej 

organizácii Kreatívny inštitút Trenčín, n. o.. Nezisková organi-

zácia Kreatívny inštitút Trenčín požiadala listom zo dňa 13.10. 

2022 TSK o poskytnutie finančného príspevku a dotácie zo zdrojov 

TSK, v celkovom objeme 600.000,- EUR. Finančné prostriedky 

požaduje nezisková organizácia poskytnúť vo forme: 

- finančného príspevku na správu neziskovej organizácie vo výške 

550.000,- EUR, príspevok bude účelovo viazaný na úhradu výdavkov, 

nákladov, na správu neziskovej organizácie v súlade so schváleným 

rozpočtom neziskovej organizácie,  

- dotáciu na činnosť vo výške 50.000,- EUR na rok 2023, z toho 

20.000,- EUR ako kapitálový transfer a 30.000,- EUR ako bežný 

transfer a bude podliehať zúčtovaniu s rozpočtom TSK. Dotácia bude 

účelovo viazaná na aktivity, činnosti a projekty spojené s projek-

tom Európske hlavné mesto kultúry 2026, uvedené v publikácii Bid-

Book Trenčín 2026 - Kandidát na Európske hlavné mesto kultúry, 

ktorá je dostupná na webovej stránke www.trencin2026.sk. 

Na zabezpečenie financovania neziskovej organizácie Kreatívny 

inštitút, tak ako aj povedal pán predseda, boli v rozpočte TSK    

na rok 2023-2025 vyčlenené finančné prostriedky v objeme 

600.000 EUR. Uvedený materiál bol prerokovaný v Komisii pre 

financie, rozpočet a investície a v Komisii legislatívno-právnej. 

Na základe záverov Rady predsedov bola do oboch zmlúv doplnená 

povinnosť pre prijímateľa finančných prostriedkov - Kreatívny 

inštitút Trenčín, n.o., propagovať poskytovateľa - TSK na ním 

organizovaných podujatiach, v masmédiách a na reklamných a propa-

gačných materiáloch o svojej činnosti. Zostal tu aj kolega Baláž, 

pretože my sme tieto pripomienky zaslali druhej strane a boli tam 

nejaké rozpory, ale my na tak odsúhlasenej zmluve, ako bola       

na Rade predsedov, budeme teda trvať. Ďakujem za pozornosť. 
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p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne, takže sú to všetky tie veci, ktoré sa 

doplnili na Rade predsedov a tak to majú aj poslanci dnes 

predložené. Aj tá propagácia a ten marketing vyplynuli z toho, že 

minulý rok sa nikde neobjavovali informácie o TSK, že TSK dáva 

tiež finančné prostriedky do toho, a vložili sme do toho takisto 

minulý rok, ako aj samotné krajské mesto Trenčín. Doteraz dotácia 

nebola poskytnutá zo strany štátu cez Ministerstvo kultúry, mala 

by byť poskytnutá prvýkrát tento rok, takže samotný Kreatívny 

inštitút a prípravu na EHMK 2026 zatiaľ minulý rok ťahala župa      

a mesto Trenčín v rovnakom objeme, teraz momentálne prebiehali aj 

kontroly zo strany hlavného kontrolóra ešte tých finančných 

prostriedkov, ktoré boli poskytnuté zo strany TSK. Ten marketing 

máme aj v iných zmluvách, kde sú dotácie oveľa nižšie, to sú tie 

dotačné schémy, kde je 1.000 EUR, 1500, 2000, 3.000 EUR, takže tam 

keď sme prispeli 800 000,- + 50 000,- tou dotáciou minulý rok, tak 

myslím, že aj tento rok je to tých 550+50, čiže 600.000,- dokopy, 

takže je potrebné tam mať aj túto marketingovú doložku, keď to tak 

nazvem. Ešte si zabudla povedať, že v koľkých tranžách to je, že 

tie peniaze nepôjdu naraz. 

Ing. Ozimová:  

Nepôjdu naraz, pôjdu tak ako v predchádzajúci rok v štyroch 

tranžách, a z minulého roku vyčerpali z nášho príspevku            

z 840.000,-  261.887,45, zvyšok im ostáva na financovanie aktivít 

v tomto roku. 

p. predseda:  

Ešte tam bola vec, že tie finančné prostriedky chceme kontrolovať, 

tá kontrola to tam ostáva.  

Ing. Ozimová: 

Áno, kontrola ostáva, boli tam akurát doplnení okrem ÚHK aj 

zamestnanci Oddelenia vnútornej kontroly, sťažností a petícií      

a taktiež zamestnanci Odboru finančného. 

p. predseda:  

A zosúladili sa tie kontroly, lehoty aj s mestom Trenčín, ktorý 

tiež poskytuje financie. 

Ing. Ozimová:  

My sme až na konci obdobia, keď budú mať uzávierky a výročnú 

správu. 

p. predseda:  

Dobre. Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Habánik, predseda 

Finančnej komisie, nech sa páči, a zároveň predseda Dozornej rady 

Kreatívneho inštitútu Trenčín. 

doc. Ing. Habánik, PhD.:  

Ďakujem za slovo. Vážený pán predseda, vážené panie poslankyne, 

páni poslanci. Projekt Trenčín Európske hlavné mesto kultúry 2026, 

tak ako už bolo povedané sa realizuje prostredníctvom Kreatívneho 

inštitútu Trenčín, n. o., ktorej zriaďovateľom sú Mesto Trenčín     

a TSK. Preto som veľmi rád a vítam tú úpravu, ten návrh tých 

jednotlivých zmlúv, či už o poskytnutí dotácie alebo poskytnutí 

príspevku smerom k zvýrazneniu finančnej participácie Trenčianskej 

župy na projekte Trenčín Európske hlavné mesto kultúry a chcem sa 
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poďakovať aj Rade predsedov, že odsúhlasila takúto úpravu zmlúv, 

pretože na základe aj skúseností z minulého roka, ktoré máme, 

chceme aby nielen občania Trenčína, ale aj občania ostatných častí 

nášho TSK sa stotožnili s týmto projektom. Čo by som si ešte      

do budúcna želal je to, aby vlastne Kreatívny inštitút Trenčín, 

ako nezisková organizácia podporovala aj domácu tvorbu a domácu 

kultúru, domáce rôzne súbory alebo aj mladých talentovaných ľudí, 

kreatívnych ľudí tak, aby zostali pôsobiť v našom krajskom meste, 

prípadne aj v iných mestách, aby ich oslovil tento projekt, 

pretože v tom ja vidím tú pridanú hodnotu, nielen sa sústrediť     

na ten rok 2026, ale aby aj títo mladí kreatívni ľudia, aj tá 

domáca tvorba, domáca kultúra tu zostala aj po tomto roku, možnože 

aj s nádejou nejakej stálej divadelnej scény v rámci nášho mesta 

Trenčín. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne pán rektor. Ja sa tiež pridávam k tvojim 

slovám, pretože ľudia nás oslovujú tu v Trenčíne aj v okolí, 

pýtajú sa, že ako sa môžu čerpať tieto finančné prostriedky z 

Kreatívneho inštitútu Trenčín, atď. atď., je na to zvlášť 

kreatívna riaditeľka, ktorá vlastne toto celé rieši a podľa mňa je 

dobré, aby aj tie finančné prostriedky, zdroje, ktoré idú jednak     

z mesta a jednak zo župy, ale aj zo štátneho rozpočtu, pevne verím 

tento rok prvýkrát podľa toho harmonogramu a finančného plánu má 

Ministerstvo kultúry teda štát poskytnúť do roku 2026 až 15 mil. 

EUR na bežné výdavky, čiže na prípravu celého EHMK 2026. Minulý 

rok to bola nula, tento rok sa hovorí, že by to malo byť okolo 

800 000 iba, čiže v takej výške podobnej, ako sme dali my a to si 

myslím, že je dosť málo, potom už ostáva len 2024-5-6, teda 3 

roky, aby ten zbytok do tých 15 mil. ten štát dal. Je to záväzok, 

s ktorým vyhralo mesto vlastne EHMK 2026 tu na Slovensku, je to 

záväzok štátu. S týmito finančnými zdrojmi sa vlastne išlo        

do tohto a ja pevne verím, že štát tie finančné prostriedky       

do roku 2026, vrátane tohto roku aj uvoľní + teda sú tam tie 

ďalšie peniaze, to sú kapitálové výdavky vo výške 38 mil., kde 

máme určité uznesenie, kde by teda župa mala čerpať na svoje 

organizácie 15 mil. EUR, mesto zbytok. Nebola ešte vypísaná takáto 

výzva zo strany štátu, no však tie prvé výzvy ešte ani neboli 

žiadne, teda čo sa týka Programu Slovensko. Je rok 2023 a Progra-

movacie obdobie 2021-2027 už beží, takže budeme čakať na tieto 

výzvy, aby sme mohli financovať aj pre naše OvZP-čky, organizácie 

v zriaďovateľskej pôsobnosti na území krajského mesta Trenčín aj 

tieto kapitálové výdavky. To je uznesenie, ktoré je stále platné, 

myslím schválené ešte bývalým Zastupiteľstvom TSK a plne súhlasím 

s tým, že mali by sa robiť aj také výzvy cez KIT, kde budú 

podporovaní aj domáci umelci, domáca kreativita, domáca tvorba, si 

myslím, že teraz ešte nejakým spôsobom nejde a viem, že treba aj 

nejakých zahraničných umelcov k tomuto prizvať, ktorí určite tu 

budú podľa toho Bid-Booku, ale v Bid-Booku tiež sú organizácie 

alebo tí umelci by mali byť, ktorí fungujú roky tu v Trenčíne,     

na území Trenčianskeho kraja. Pýtajú sa nás určite aj niektorí 

primátori, ktorí dali podporu tomuto projektu v rámci Trenčian-
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skeho kraja, že aké veci z toho môžu mať aj oni, pretože oni 

podporili tiež tento projekt a myslím, že by bolo dobré, ak by sa 

aj o tomto začalo hovoriť. My sme pripravení tie naše záväzky 

dodržať ako župa. Dúfam, že to dodrží aj štát aj krajské mesto      

a ja pevne verím, že sa nájdu v tomto Európskom hlavnom meste 

kultúry 2026 aj domáci umelci, domáca kreativita, aby sa mohli aj 

oni realizovať a prispieť k zdarnému zakončeniu Európskeho hlav-

ného mesta kultúry 2026. Pán poslanec Mičega, nech sa páči. 

Ing. Mičega:  

Ďakujem za slovo. Vážený pán predseda, kolegyne, kolegovia, ja      

k tomuto projektu by som si dovolil pár vecí povedať a čiastočne 

nadviažem aj na pána predsedu, minimálne v dvoch veciach, ktoré 

hovoril a aj na kolegu poslanca Habánika. Ja si myslím, že všetci, 

nenájdeme tu asi tak ako predtým, ako sme spomínali pri hasičoch 

nikoho, kto by bol proti, tak aj v rámci tohto projektu, že by 

niekto nebol rád, že Trenčín, Trenčiansky kraj sa stane sídlom 

Európskeho hlavného mesta kultúry, ale niektoré veci si myslím, že 

by bolo dobré, aby to bolo aj z hľadiska vnímania verejnosti, a to 

je jedno, či už odbornej alebo aj tej laickej, či už dovysvetliť 

alebo možno do budúcna snažiť sa eliminovať. Jedna z tých vecí je 

to čo hovoril pán predseda, že keď tento projekt vznikal, tak tu 

bol aj určitý záväzok, týkajúci sa podpory regiónu a ja môžem 

povedať, myslím si, že som asi, keď sa tak pozerám a rozmýšľam nad 

tým zhodou okolností osoba, ktorá svojím spôsobom tie 3 hlavné 

samosprávy, ktoré boli pri vzniku, tzn. mesto Trenčín, kde som 

poslancom mestského zastupiteľstva, Trenčianska župa, kde som 

poslancom tu ako váš kolega a zároveň Trenčianske Teplice, boli 3 

hlavné subjekty a tam pracujem na Mestskom úrade, tak myslím si, 

že by som mohol mať niektoré informácie a dovolím si tvrdiť, že 

nemám a jeden z tých záväzkov, povedzme bol aj nejakým spôsobom 

vtiahnuť do projektu samosprávy a ja môžem povedať za Teplice 

neevidujem žiadnu, nechcem povedať aktivitu, ale žiadnu ani 

možnosť nejakým spôsobom, aby sa mesto mohlo prihlásiť alebo 

žiadať, alebo aby malo nejaký benefit zatiaľ. Pokiaľ si pamätám, 

mesto Trenčianske Teplice bolo prínosom pre tento projekt nielen 

z hľadiska toho, že to je určitý turistický cieľ, destinácia 

v Trenčianskom kraji, ale tá hlavná pridaná hodnota mala byť najmä 

v ubytovacích kapacitách. Mesto Trenčín má rádovo, keď poviem 

stovky, tak rozmýšľam, či budem musieť vytiahnuť 2 ruky na to, aby 

som povedal, koľko má ubytovacích kapacít. Mimo pár hotelov bez 

toho, aby som im tu robil reklamu, prakticky nemáme kde ubytovať    

v Trenčíne, ak by tu prišli nejaké telesá, kultúrne vrátane hostí, 

nemáme ich kde ubytovať, takže Trenčianske Teplice mali byť 

prínosom po tejto stránke, neevidujem nič. Čo sa týka druhej veci, 

ktorá bola záväzkom a to by som si vám dovolil teraz aj tlmočiť 

kolegom. Ja som sa minulý týždeň na mestskom zastupiteľstve        

v Trenčíne pýtal pána primátora Rybníčka, ako mieni naplniť cieľ, 

ktorý bol alebo nejaký taký záväzok pri prezentácii EHMK, že        

v rámci projektu a ja som nerozlišoval, či to bude TSK alebo 

mesto, ale že v rámci toho celého projektu sa podarí v Trenčíne 

zrekonštruovať a dodnes to ešte svieti aj na stránke mesta - 
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knižnicu, teda budovu, Galériu Miloša Alexandra Bazovského        

a zároveň múzeum, teda župný dom. Tieto 3 projekty boli uvedené      

v rámci EHMK, že budú predmetom rekonštrukcie a Trenčín ako mesto, 

teraz to beriem všeobecne, dostane pridanú hodnotu, že sa nám 

tieto kultúrne alebo teda historické budovy podarí zrekonštruovať. 

Odpoveďou mi bolo, že na ťahu je TSK. Ja by som, vážené kolegyne, 

kolegovia alebo aj pán predseda možno potom poprosil aj o stano- 

visko TSK k tejto veci. Ja som aj poprosil pána primátora, nech 

príde sem, alebo nech sa zastavia za kolegami poslancami. 

Neevidujem, nikto mi nehovoril, že by bol, možnože za niekým bol, 

ale pokladám to za nechcem povedať mínus, ale za veľkú škodu, aby 

sa v rámci tohto projektu nepodarilo aspoň časť historických budov 

zrekonštruovať. Namiesto toho, a to prosím pekne nedávam za vinu 

TSK ani poslancom tohto zastupiteľstva, len na misku váh chcem 

položiť, že my sme schvaľovali vo februári v rámci tohoto istého 

projektu rekonštrukciu bývalého železničného mostu v Trenčíne. Tá 

vizualizácia je veľmi pekná, ono sa krásne na to pozerá, ale či 

chceme alebo nechceme z môjho pohľadu, teda ako pohľadu stavbára 

sa stále bavíme o nejakej oceľovej konštrukcii nad vodou a prosím 

pekne 12 mil. má ísť do rekonštrukcie tohto mostu. Ono to po tej 

vizuálnej stránke pekne vyzerá, len na predstavivosť aj širokej 

verejnosti, ak sa nad tým niekto zamyslí. Ja už nejdem hovoriť, že 

nerobme to, pretože kolegovia poslanci MsZ to schválili, ale 

predstavte si, že na tom moste má vzniknúť nejakých 5 objektov. Ja 

to volám, nemyslím to ani nejako posmešne, čisto stavbársky, 

nejakých 5 krabíc, majú to byť nejaké reštaurácie, má to byť 

nejaká kaviareň, má tam byť ešte nejaká galéria, ale stále to budú 

len nejaké ako keby unimobunky položené na tom moste. Má to byť 5 

kusov a vrátane nejakej tej zelene na tom moste. Ak na tú druhú 

misku váh mám položiť na predstavivosť, tak za 12 mil. sa dá 

bajočko postaviť, pretože pozemky neriešim, 60 rodinných domov, si 

predstavte žiadne nejaké extrémne veľké obydlie, ale normálnych 60 

rodinných domov za sumu, ktorú Európske hlavné mesto kultúry ide 

dávať do projektu železničného mostu. To dávam len na porovnanie, 

aby ste si predstavili 5 škatúľ a 60 rodinných domov. Ale toto nie 

je problém, ktorý som chcel povedať, je tu ďalšia vec, ktorú 

pociťujem. Ja som do dnešného dňa a ja netvrdím, že to je povin-

nosť niekoho, nevidel nikoho fyzicky. Ja som sa pýtal aj v záku- 

lisí, či tu je niekto z Európskeho hlavného mesta kultúry, či tu 

je tá osoba, ktorá podpisovala toho 12. októbra 2022 tú žiadosť. 

Ja tu nevidím nikoho. Ak tu sú, ja sa ospravedlňujem, ale ja si 

myslím, že ak niekto žiada státisíce a toto zastupiteľstvo mu dáva 

milióny, ja myslím, že by tu mal byť. Ak tu je, ja sa ospravedl-

ňujem, ak tu nie je, tak len potvrdzujem to, čo som, kým som si 

sadol, bol fakt. Ja som nikoho nevidel ani na Mestskom zastupiteľ-

stve v Trenčíne. Aj tam poctivo chodím, za 9 rokov som nevynechal 

ani jedno zastupiteľstvo, ak sa nemýlim. Ja som ich tam nevidel, 

ak tam boli v niektorý čas, keď som povedzme odbehol alebo išiel. 

Takže my tu dnes máme schvaľovať zmluvu s niekým, kto toto 

zastupiteľstvo, teraz myslím naše, ani nepríde pozrieť. Ja vám to 

zase dávam len do budúcna možno vyžiadať, ak bude ktokoľvek 
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čokoľvek chcieť, nech sem príde. No a potom plne sa stotožňujem      

s tým, čo povedal môj predrečník kolega poslanec, predseda aj 

Finančnej komisie - miestna kultúra, miestna komunita. Za 9 rokov 

síce ako stavbár netvrdím, že som mal nejako extrémne blízko      

ku kultúre, ale vnímal som to vždy tak ako každý, či už niekde      

v médiách v nejakom printe niekde sa objavil, ako poslanec som 

začal si všímať, ako to funguje bližšie. Stretol som sa s kultúr-

nikmi a pri všetkej úcte nie som špecialista na kultúru, alebo     

na takéto veci, ale za 9 rokov vidím, že v Trenčíne miestna 

kultúra z hľadiska toho, čo sme tu mali, že tu boli nejaké 

kultúrne centrá, že tu boli nejaké súbory, upadá. A bol by som 

rád, keby zase, aby tu prišiel niekto a povedal, akým spôsobom 

chcú pomôcť tej lokálnej, nemusí to byť trenčianska, veď sme 

región, tu môžu byť iné súbory, ktoré by boli podporované a ak by 

sa objavilo financovanie, ktoré by bolo vopred jasné, že toto je 

povedzme na financovanie nazvem to externej kultúry a toto je      

na tú našu vlastnú. To mám pár poznámok, ktoré som chcel, takže tá 

jedna základná otázka voči TSK je, keby sme mohli aspoň pán 

predseda k tým nehnuteľnostiam, ako to je, teda či ozaj je TSK     

na vine, že sa to nerobí. A čo sa týka tých ostatných vecí, ja sa 

ospravedlňujem, možno niektoré som zobral obšírnejšie, ale sú to 

fakty, ktoré viem podložiť. Jednoducho ja chcem, aby Európske 

hlavné mesto kultúry fungovalo aj na stránke. To by som možno 

poprosil pána vedúceho právneho oddelenia, keby mohol povedať, nie 

som úplne znalý v tom, že jak sa bavíme o tom občianskom združení, 

či sú oni povinní zverejňovať faktúry zo zákona, možno som ich 

prehliadol, dal som aj vyhľadávať faktúry alebo povinné 

zverejňovanie, nenašiel som to tam. Možno aj toto by pomohlo tomu, 

aby široká verejnosť nemala otázniky a prijala ten projekt ako 

taký. Čo sa týka toho, aby EHMK jednoznačne uviedlo, že sa tu 

bavíme o podpore zo strany TSK, toto plne podporujem, pretože 

stretávam sa s tým, že každý to vníma, že to je len projekt mesta. 

Síce ako Trenčan, ako poslanec MsZ v Trenčíne by som mohol byť 

spokojný, ale predsa len tu zastupujem región a myslím si, že 

patrí to k tomu uviesť, že to je podporované Trenčianskym samo-

správnym krajom. Na záver jednu vetu, verím, že sa to podarí, že 

toto sú také tie ešte možno z môjho pohľadu dekoračné chyby, ktoré 

má každý projekt na začiatku a že keď bude mať akože ten vek 

dospelosti, keď už to má byť vonku, celé sa to má podariť, že to 

bude v poriadku. Ďakujem, ospravedlňujem sa, ak som niektoré veci 

nedovysvetlil. 

p. predseda:  

Ďakujem pekne pán poslanec za príspevok nielen teda ako poslanca 

Zastupiteľstva TSK, ale aj mesta Trenčín. Tak ako bolo dnes       

na zastupiteľstve v bode Slovo pre verejnosť som povedal jasne, že 

TSK si svoje dohody plní, ako to bolo vlastne s tým digitálnym 

röntgenom čo sa týka mesta Nováky, tak my si chceme plniť svoje 

záväzky a svoje dohody, ktoré boli od začiatku sprevádzané aj pri 

získaní titulu EHMK 2026, plniť. Myslím, že si ich plníme, už 

teraz vlastne druhým rokom. A chcem povedať jednu vec, že je to 

dobrá myšlienka, zavolať si sem pred vás poslancov aj vedenie 
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Kreatívneho inštitútu Trenčín, slečnu Dubačovú, aby vám povedala, 

že čo chystajú, čo je to ten Bid-Book, akým spôsobom to funguje, 

prípadne tie otázky, ktoré tu ďalšie zazneli, ako budú 

spolupracovať na tom ďalšie mestá, samosprávy, čo z toho budú mať, 

ako bude zabezpečená tá lokálna kultúra, ktorá tu je veľmi bohatá. 

Určite Trenčín aj okolie je na kultúru aj na kreatívu veľmi 

bohaté, takže všetky tieto informácie by vám mohla takýmto 

spôsobom poskytnúť, čo sa plánuje v najbližšej dobe, čo možnože 

mrzne, čo zaostáva. A druhú vec, ktorú chcem spomenúť, sa pán 

poslanec pýtal, ja som to už hovoril aj na začiatku v úvodnom 

slove dnes, že je platné uznesenie Zastupiteľstva TSK, kde z tých 

38 mil. má župa 15 mil. na kapitálové výdavky a mesto 23 mil.. 

Tá výzva má prísť z MIRRI, ako som spomínal znova v mojom úvode 

ten Program Slovensko, doteraz žiadne výzvy ešte neboli z Programu 

Slovensko, aj keď je rok 2023 a to Programovacie obdobie začína   

v roku 2021, uvidíme kedy práve na EHMK 2023 príde takáto výzva, 

kde chceme, aby bol oprávneným žiadateľom aj Trenčianska župa, 

nielen samotné mesto Trenčín, krajské, aby sme mohli naplniť 

literu tohto uznesenia, a tam sme sa jasne dohodli, že nepôjdeme 

teda pol na pol, aj Jožko Trstenský tu je vedľa mňa, ale že 

necháme teda o 5 mil. viac, teda k 15-tim je to viac ako 5 mil., 

to je 8 mil. necháme mestu Trenčín s tým, že bol tam určitý 

záväzok, že Mesto Trenčín zrekonštruuje župný dom, pretože to nie 

je náš majetok, tam len sídli naše Trenčianske múzeum, ktoré 

spravuje Trenčiansky hrad, a tých 15 mil. my použijeme, keď budú 

tieto výzvy, na rôzne projekty kapitálových výdavkov na Tren-

čianskom hrade, niektoré projekty sú už pripravené, niektoré staré 

projekty, napr. tú Hodinovú vežu, tú sme už oprášili tam máme 

vlastne aj povolenia všetky, čiže čakáme na výzvu, Galéria 

Bazovského tam je z 3/4 alebo zo 4/5 vlastníkom samotné Mesto 

Trenčín, kde som aj písal pánovi primátorovi list, že sa chceme 

dohodnúť na nejakom spoločnom financovaní prípravy rekonštrukcie 

tejto Galérie Miloša Alexandra Bazovského. Čo sa týka Verejnej 

knižnice Michala Rešetku, ktorá sídli, teda centrála tejto 

knižnice je hneď vedľa Galérie M. A. Bazovského, tak sme robili 

minulý rok posudok statický, pretože to neudrží už všetky tie tony  

kníh, ktoré táto budova má. Niektoré tie knižné publikácie boli aj  

vysťahované odtiaľ preč, čiže ten posudok sme chceli preto, aby 

nám povedal, čo bude lacnejšie, či to zbúrať celé, alebo to 

zrekonštruovať za nejakých podmienok. Súčasný stav je taký, že 

statik povedal, že dá sa to za určitých podmienok zrekonštruovať, 

nebúrať to, len teraz nám vstúpil do toho Pamiatkový úrad         

a na popud Krajského pamiatkového úradu, ktorý má prenajaté 

kancelárie v tejto budove Úradu TSK, začal proces hodnotenia, či 

sa to má stať kultúrnou pamiatkou alebo nemá, táto Verejná 

knižnica M. Rešetku. Čiže takýto je stav, všetky tieto 3 

organizácie, ktoré tu máme - múzeum, galériu, ale aj Verejnú 

knižnicu M. Rešetku robia na tomto projekte získania týchto 

kapitálových príjmov z eurofondov cez MIRRI, čiže táto príprava 

beží. Druhá vec je to, že tieto výzvy ešte vôbec neboli zo strany 

MIRRI vyhlásené, nebola ešte vlastne žiadna výzva vyhlásená        
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z Programu Slovensko 2021-2027 a je tu aj ten záväzok pani pod-

predsedníčky vlády a ministerky regionálneho rozvoja, ešte ten 

list máme my aj Mesto Trenčín, že tých 38 mil. eur, takáto výzva 

pôjde z eurofondov z tohto Programového obdobia. Takže asi toľko 

na vysvetlenie. Ja by som dal slovo teraz pánovi podpredsedovi 

Božikovi. Tomáš Vaňo, ty máš ešte faktickú na poslanca Mičegu, 

nech sa páči. 

Ing. Vaňo:  

Ďakujem za slovo, ja chcem v krátkosti reagovať na pána kolegu 

Mičegu. My sme kolegovia v zastupiteľstve mesta Trenčín, sedíme 

spolu, dokonca vedľa seba a trošku ma možno mrzí tá jeho kritika, 

lebo my sme ten Kreatívny inštitút zakladali spoločne, zakladali 

sme ho ako TSK, zakladali sme ho ako Mesto Trenčín a možnože tá 

kritika keby prišla z iných okresov, to by som bral, že Parti-

zánske Jožko možno povie niečo, atď., Prievidza, lebo každý 

očakáva, že z toho bude mať nejaké výhody, nakoľko to bolo       

na začiatku prisľúbené. A cítiť bolo aj pri tých komisiách pred 

týmto zastupiteľstvom, taký možno troška negatívnejší postoj       

z iných okresov. Ja som absolvoval 2 stretnutia s vedením nášho 

mesta krajského aj s pánom viceprimátorom aj s pánom primátorom. 

Dokonca jedného stretnutia sa zúčastnili aj moji kolegovia, tu 

sediaci pán Baco, pán Filo a pani kolegyňa Machová. My sme 

prezentovali, že toto bolo povedané a bolo naozaj prisľúbené     

zo strany vedenia mesta Trenčín, že najbližšie komisie a naj-

bližšia Rada predsedov a možno aj najbližšie zastupiteľstvo, že 

príde možno aj osobne pán primátor, aby sme trošku možno obrúsili 

tie hrany, lebo sme stále na začiatku, treba povedať, že je veľa 

nezrovnalostí. Ja to beriem, aj samotné Ministerstvo kultúry má 

ešte v niektorých veciach dosť nejasno, ale možnože by som od pána 

kolegu Mičegu ako Trenčana očakával viac podpory ako kritiky. 

Samozrejme, že môžme mať iný názor na rekonštrukciu železničného 

mostu, otázka znie, ja si vážim to, čo je v Trenčianskom múzeu, 

ale keď sa pozriete, koľko turistov príde do Trenčína kvôli 

návšteve Trenčianskeho múzea v Župnom dome a koľko turistov 

priláka možno nový most, ktorý bude stáť na rieke Váh, ale to je 

na inú debatu, takže chcel som len toto prezentovať, že je        

zo strany mesta a vedenia záujem, aby sme si tieto veci vysvetlili 

na začiatku, aby tá spolupráca pokračovala tak, ako bola v tom 

Kreatívnom inštitúte nastavená. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem. Pán podpredseda Božík, nech sa páči. 

doc. PaedDr. Božik, PhD.:  

Pán predseda, veľmi pekne ďakujem. Kolegyne, kolegovia, myslím si, 

že môj predrečník Tomáško Vaňo istým spôsobom naznačil ten aspekt, 

o ktorom budem hovoriť ja, ale bude nadväzovať aj na to, čo tu už 

povedal kolega Miloško Mičega práve preto, lebo možnože nie je 

zle, ak aj z vlastných radov zaznie taká zdravá sebakritika        

k tomu, že my tu dnes hovoríme o státisícoch eur vo vzťahu        

k inštitútu, ktorý by mohol týmto poslancom a poslankyniam povedať 

trošku viac o tom, akým spôsobom budú finančné prostriedky použité 

a priznám sa, áno, chýba mi aj diskusia na tému hlavného nositeľa, 



36 

 
pretože je pravdou to, že Európske hlavné mesto kultúry sa javí 

ako projekt jedného mesta, ale ono to tak nie je. Mesto samo 

osebe, ktoré má 56 000 obyvateľov, čiže je to najmenšie krajské 

mesto porovnateľné s okresnými mestami ako je Martin alebo 

podobne, jednoducho toto krajské mesto je zhodou okolností preto, 

lebo vzniklo 8 krajov a vieme koho to bola doména tých 8 krajov    

a nie 7, tak by bolo fajn, keby z tohto titulu to krajské mesto aj 

vnímalo ten Trenčiansky samosprávny kraj ako partnera a to preto, 

lebo toto krajské mesto bez TSK by asi nebolo v stave zrealizovať 

celú tú víziu, a je podľa mňa dosť potrebné, aby sme aj my 

spoločne v rámci kraja toto šírili ako spoločný projekt mesta 

Trenčín ako kľúčového partnera, a Trenčianskeho samosprávneho 

kraja. Ak hovorím o tom, že Trenčiansky samosprávny kraj to 

takisto je územie, ktoré je tvorené mestami a obcami deviatich 

okresov. Súčasťou toho je aj Partizánske a je pravdou, ako si aj 

ty povedal Tomáško, že istotne očakávame nejakú spätnú väzbu aj    

k tým samosprávam minimálne miest, lebo my ako mestá sme sa pri 

prezentácii postavili za celý projekt a keď tu bola hodnotiaca 

skupina, koniec koncov nevidím tu síce teraz Rudku Novotnú, ale 

viem ako sme ako primátori všetci - Katka Heneková atď. spoločne 

čakali pri počítačoch, aby sme boli v danú chvíľu v deň D,         

v hodinu H pripravení zakývať zamávať, povedať, že tomu Trenčínu 

držíme palce preto, lebo chceme aby ten projekt bol, tzn. že ten 

spolupodiel je istý, nehovorím že je veľký, ale je istý v prípade 

jednotlivých miest a my sme to fakt Trenčínu priali a sme hrdí      

na to, že Trenčín to dosiahol, nedosiahol to ale sám. Čiže bolo by 

dobré, aby popri značke Trenčín išla aj značka TSK, to je prvá vec 

a druhá vec, aby sme sa začali trošku baviť, aké aktivity z toho 

budú v jednotlivých mestách, ktoré sa pripojili ku krajskému mestu 

Trenčín, aby to krajské mesto Trenčín bolo tým Európskym hlavným 

mestom kultúry. Čiže mala by to byť akási netvrdím že parita, ale 

akceptácia jednak silného partnera TSK. Ja sa priznám, že áno, 

tuto by mal byť niekto z Kreatívneho inštitútu a najvhodnejšie by 

to bolo, keby tu bol aj pán primátor. Mne pán primátor za posledné 

2 týždne 2× sľúbil, že príde do Partizánskeho. Vždy povedal, že už 

to bude a ešte neprišiel. Ale to nie je dôležité prísť do Parti-

zánskeho, sem je dôležité prísť, lebo tuto je 44 poslancov, ktorí 

reprezentujú kraj, na území ktorého žije 580 000 obyvateľov a je 

dobré povedať, že tu keď zaznejú jeho slová spolu s pánom županom, 

tak to sú tí dvaja garanti, ktorí to posolstvo nesú ďalej. Čiže 

bolo by vhodné, keď aj vy ako poslanci mesta diskutujete a komu-

nikujete túto tému, že istotne kolegovia pani poslankyne a páni 

poslanci by tu videli radi zastúpenie Kreatívneho inštitútu a keby 

sa náhodou podarilo pánovi primátorovi prísť, boli by sme všetci 

veľmi radi, lebo vieme, že istotne to nemá ľahké a povinností má 

veľmi veľa, ale však kto ich dnes nemá, keď sa odhodlal niekto 

kandidovať na pozíciu primátora, tak sa jednoducho musí stotožniť 

s tým, že bude toho veľmi veľa a tento projekt Európskeho hlavného 

mesta kultúry to je fakt projekt, ktorý presahuje tento rok a pre-

sahuje hranice mesta Trenčín a dokonca on presahuje do istej miery 

aj hranice TSK. Viď príklad tej participácie alebo teda 
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prezentácie záujmu najbližšieho partnerského kraja a to je Zlínsky 

kraj, ktorý podporoval túto víziu a stratégiu. Čiže chcel by som 

veľmi pekne poprosiť, je to prosba, ale zároveň by bolo dobré aj 

urobiť pracovné stretnutie, minimálne na úrovni mesta Trenčín 

a jednotlivých miest, ktoré sa prihlásili k Trenčínu a rozdisku-

tovať si to, lebo najhoršie je, keď sa nediskutuje, keď sa 

nekomunikuje, keď vznikajú potom rôzne fámy a informácie, ktoré si 

človek môže do istej miery domyslieť a pod.. Čiže poprosím, ak je 

to možné páni poslanci, ktorí ste aj tu v zastupiteľstve kraja aj 

v zastupiteľstve Mesta Trenčín, skúsme spoločne nájsť priestor    

na to, aby sa zástupcovia miest stretli a tento veľmi dôležitý 

projekt pre mesto Trenčín, TSK, ale aj pre mestá TSK roz-

diskutovali trošku na drobné. Pretože boli to mestá Trenčianskeho 

kraja, ktoré jednoznačne podporili kandidatúru mesta Trenčín, a my 

sme radi, že Trenčín a TSK takýto úspešný výsledok dotiahol.       

A teraz jedna taká informácia Tomáško pre teba, lebo asi 

najvzácnejší je Trenčín možnože práve pre mesto Partizánske, lebo 

ma navštívili zástupcovia jednej organizácie práve tu z Trenčína     

a zistili, že najväčší záujem o cestovanie do Trenčína aj z hľa-

diska nejakých projektov majú práve deti z nášho regiónu. Že čím 

to je - možnože to nie je ani tým múzeom, situovanom v Župnom 

dome, ale ani ten váš nový most to nebude. Kľúčový je Trenčiansky 

hrad pri všetkej úcte, takže kľúčovým ťahadlom mesta Trenčín alebo 

ťahákom, ktorý priťahuje turistov a priťahoval aj za socializmu, 

keď som bol ja dieťa a povedalo sa ísť niekam na výlet, tak vôbec 

neprekážalo, keď sme už išli druhý alebo tretíkrát na Trenčiansky 

hrad v priebehu šiestich alebo ôsmich rokov, lebo tá Omarova 

studňa, ten pohľad do nej pre mňa ako pre dieťa bol teda veľmi 

zaujímavý, aj tá lokalita celého Trenčianskeho hradu. Čiže ak sa 

pýtate vy ako Trenčania, čo je najväčším lákadlom pre turistov, 

tak je to jednoznačne Trenčiansky hrad. Keby ste sa pýtali, či 

náhodou nejaký most nie, alebo či nejaké múzeum, vedzte, že to 

múzeum Trenčianskeho hradu je najvzácnejšie. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem pán podpredseda, ja možno len troška doplním, to čo si 

hovoril, že tá podpora tam bola, áno nielen zo strany miest, ale 

aj regiónu a keď sme mali možnosť vidieť prvé oficiálne alebo 

vyhodnotenie prvého kola, kde teda Trenčín postúpil do druhého, 

medzi 3 mestá tu na Slovensku, tak tam bolo jasne napísané z tej 

hodnotiacej komisie zo zahraničia, že je vidieť a cítiť silnú 

politickú podporu zo strany regiónu. To tam bolo jasne napísané, 

že mesto Trenčín má takúto silnú politickú podporu zo strany 

regiónu. Len aby to teda zaznelo, aby sme si to pripomenuli. Pán 

poslanec Svatik, nech sa páči. 

MVDr. Svatik:  

Vážený pán predseda, kolegyne, kolegovia, myslel som, že nebudem 

reagovať, ale myslím, že pán podpredseda sa nakoniec opravil. 

Úplne so všetkým súhlasím, čo povedal a veľmi si vážim, že 

nakoniec na to prišiel, že to je Trenčiansky hrad a že nemôže 

porovnávať Trenčín s mestom Martin, to trošku ako nás Trenčanov by 

urazilo, pretože historicky máme Matúša Čáka Trenčianskeho, pána 
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Váhu a Tatier, takže kdesi ten Trenčín bol historicky predsa len 

zapísaný, takže len toľko by som chcel povedať, ale so všetkým 

plne súhlasím, pán podpredseda, čo si povedal. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

S krátkou vsuvkou reakcia od pána podpredsedu Božika, nech sa 

páči. 

doc. PaedDr. Božik, PhD.:  

Istotne poznáš celú históriu Matúša Čáka Trenčianskeho, jeho 

vnímanie v rámci Uhorskej monarchie a vieš čo všetko znamenal pre 

pospolitý ľud v rámci horného Uhorska, a čo pozitívne, a čo menej 

pozitívne urobil. A vo väzbe na porovnanie s mestom Martin myslel 

som porovnanie počtom obyvateľov a nezabúdaj na to, že Martin bol 

kolískou Matice slovenskej, ktorá bola rozhodujúca a kľúčová pri 

formovaní národnej identity vo väzbe na formovanie moderného 

slovenského politického národa. Teda bol mimoriadne dôležitý práve 

preto, aby sme sa tu dnes mohli takto spoločne rozprávať a použí-

vať slovenský jazyk. Ja som porovnával počet obyvateľov, nie 

históriu a význam Matúša Čáka Trenčianskeho vo väzbe na formovanie 

politického národa slovenského. Ďakujem. 

p. predseda:  

Ďakujem pekne za túto historickú vsuvku. Každé mesto nielen 

v Trenčianskom kraji, ale v rámci celého Slovenska malo nejakú 

históriu, niečo urobilo. Stanko Svatik, ty si bol s faktickou, už 

nemôžeš reagovať. Pán poslanec Filo, nech sa páči, a si to        

s Jožkom môžete vysvetliť potom, ktoré mesto, prípadne celej 

Matice históriu, každá obec má bohatú históriu, možno ešte 

bohatšiu ako niektoré mestá, že Stanko, takže nech sa páči, Edo, 

máš slovo.  

Bc. Filo:  

Ďakujem pekne za slovo, ja mám len krátku otázku na pani 

predkladateľku pani Ozimovú k tomuto bodu, ktorý ideme schvaľovať. 

Spomínali ste, že niektoré tie dodatky zmlúv boli nejak 

rozporované, alebo nie úplne akceptovateľné zo strany Kreatívneho 

inštitútu, či by ste iba mohli v krátkosti povedať, že ktoré. 

Ing. Ozimová:  

Toto poprosím kolegu pána Baláža, ktorý komunikoval s právnym 

oddelením. 

p. predseda:  

Nech sa páči, vysvetlite pánovi poslancovi.  

Mgr. Baláž:  

Ďakujem za slovo, tie hlavné pripomienky boli k tomu, čo aj bolo 

zapracované po Rade predsedov, že propagáciu má Kreatívny inštitút 

Trenčín oznamovať, teda konanie tých jednotlivých podujatí, aby 

Trenčiansky samosprávny kraj bol informovaný. Toto chceli nahradiť 

vlastne len tým, že Trenčiansky samosprávny kraj má sledovať 

stránku Trencin2026.sk, alebo tak nejak, čiže toto bola prvá 

pripomienka. Druhá pripomienka bolo, že chceli predĺžiť lehoty    

na tie kontroly, ktoré boli vlastne ustanovené aj v predchádza-

júcej zmluve. S tým sme teda nesúhlasili, trváme na pôvodných 

lehotách a tretia vec bola - ešte tam chceli doplniť ustanovenie  

o tom, že v prípade, ak bude finančný príspevok použitý v rozpore 
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s účelom, môže TSK odstúpiť od zmluvy a teda vzniká povinnosť 

Kultúrneho inštitútu vrátiť finančné prostriedky, tak chceli tam 

dať ešte jednu vsuvku, že predtým ako TSK tento krok urobí, budú 

môcť mať 30 dňovú lehotu na to, aby sa vyjadrili k tomu, či to TSK 

urobiť môže. Toto bolo tiež vlastne zamietnuté vzhľadom na to, že 

TSK je zakladateľom tej organizácie, predpokladá sa nejaká 

normálna komunikácia a jednoducho keď nastane problém, tak to 

odstúpenie od zmluvy je naozaj až krajné riešenie vzniknutej 

situácie, takže toto sa nám zdalo nadbytočné, čiže toto boli tie 

hlavné. Potom tam boli nejaké také drobnosti, ale toto boli tie 

hlavné, ktoré vlastne boli zamietnuté z dôvodu, že jednak 

neovplyvnia ten vzájomný vzťah a nepovažovali sme ich za potrebné 

to upraviť v zmysle ich požiadaviek. 

p. predseda:  

Ďakujem, pán poslanec Svatik ešte asi s faktickou, teraz možno    

na Jožka Božika, ale cez Eda Fila, hej, tak jednu vetu, pustite ho 

prosím vás. 

MVDr. Svatik:  

Ja som iba chcel povedať, že plne súhlasím s pánom podpredsedom, 

pretože on je historik, má aj rétoriku svoju, úplne so všetkým 

súhlasím čo povedal, takže iba to, som chcel povedať. Iba som 

chcel povedať, že predsa sme len Trenčania a sme hrdí na mesto 

Trenčín, na Trenčiansky hrad a na našu históriu. Toľko som chcel 

povedať, viac nič iné.  

p. predseda:  

Ďakujem pán starosta, ďakujem veľmi pekne, všetci si tú históriu 

vážime. Ešte prosím vás niekto do diskusie k tomuto bodu číslo 8.? 

Pán Mičega, s faktickou chce ísť na Tomáša Baláža, nech sa páči. 

Ing. Mičega:  

Ďakujem, ja som len chcel poprosiť. Predtým v tom mojom príspevku 

som vravel, že či vie povedať pán magister ohľadom toho, či sú 

povinní zverejňovať tie informácie, to občianske združenie ohľadom 

faktúr, atď.. Ďakujem. 

Mgr. Baláž:  

Ďakujem za slovo. Nezisková organizácia, ktorá je založená orgánmi 

samosprávy, tzn. mestom Trenčín a Trenčianskym samosprávnym krajom 

je povinnou osobou a v zmysle § 2 Zákona o slobodnom prístupe 

k informáciám majú zverejňovacie povinnosti, jednak teda povinnosť 

zverejňovať zmluvy v Centrálnom registri zmlúv a rovnako majú 

povinnosť zverejňovania faktúr a objednávok na webovej stránke, 

čiže sú povinnou osobou. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa spýtať, či prosím vás chce ešte 

niekto do diskusie? Čiže my vlastne aj schválením týchto dvoch 

zmlúv z našej strany z Úradu TSK si plníme ten záväzok, ktorý sme 

dali ešte pri kandidatúre samotnej a všetky tie veci problémové, 

ktoré sme si dnes povedali, si musíme vydiskutovať. Myslím, že 

bude veľmi dobré, ak by prišla aj pani predsedníčka alebo riadi-

teľka samotného Kreatívneho inštitútu ku nám na zastupiteľstvo     

a vysvetlila tie otázky, ktoré aj zazneli dnes v diskusii, akým 

spôsobom budú participovať jednotlivé samosprávy, čo z toho budú 
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mať, ako je v tomto projekte, medzinárodnom projekte a veľkom 

projekte, ktorý môže zviditeľniť nielen mesto, ale aj celý kraj    

a hlavne celé Slovensko, pretože v roku 2026 to bude iba fínske 

mesto Ulu - hlavné mesto kultúry a krajské mesto Trenčín, a tiež 

ako na tom budú participovať títo rôzni domáci umelci a kreatívci, 

pretože by bolo na škodu, ak by sa tie finančné prostriedky 

vyhádzali len na zahraničné kapely, zahraničných vystupujúcich, 

atď.. My tomu rozumieme, je to medzinárodný projekt, je to 

Európske hlavné mesto kultúry, ale netreba zabúdať v tomto 

projekte aj na domácich, takže tak. Ďakujem veľmi pekne za túto 

debatu, budeme hlasovať teraz pani poslankyne, páni poslanci ako 

je uznesenie, čiže jedno uznesenie pod bodom číslo 8., že 

schvaľujeme tie zmluvy, ktoré sme si my pripomienkovali ako TSK. 

Nech sa páči, pani poslankyne, páni poslanci hlasujeme. 

 

     ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALI SA-2, NEHLASOVALO-8 

poslancov. Uznesenie, teda aj obidve zmluvy, čiže jednu zmluvu      

o poskytnutí finančného príspevku a druhú zmluvu o poskytnutí 

dotácie pre n.o. Kreatívny inštitút Trenčín, sme schválili. 

Ďakujem vám veľmi pekne, a teda s tými pripomienkami, ktoré som 

hovoril, že bude dobré, ak príde pani riaditeľka sem vysvetliť 

poslancom, prípadne na jednotlivé komisie tie otázky, ktoré tu 

dnes zazneli.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 13 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 68/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

 

 9. Návrh na schválenie Zmluvy o spolupráci pri zabezpečení  

prepravy cestujúcich na území mesta Partizánske spojmi  

prímestskej autobusovej dopravy. 

Predkladal: Mgr. Radovan Hladký – vedúci Odboru dopravy  

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Hladký:  

Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán predseda, vážení podpredsedo-

via, vážené poslankyne, vážení poslanci, kolegovia. Keďže pôvodná 

zmluva o spolupráci bola platná od 1.1.2021 do 31.12.2022, pred-

kladáme tento nový návrh zmluvy o spolupráci, ktorý bude platiť   

od 1.1.2023 do 30. 10. 2023. Nové znenie zmluvy je v zásade pokra-

čovaním pôvodnej zmluvy o spolupráci s tým, že tak ako to bolo aj 

v tej pôvodnej zmluve, refundácia rozdielu tarify medzi MHD a prí- 

mestskou dopravou bude povinnosťou zmluvných strán vykonávať aj    

v tejto novej zmluve o spolupráci od prvého dňa do ukončenia 

zmluvy o spolupráci. V krátkosti zopakujem, že cieľom zmluvy 

zostáva poskytnúť cestujúcim jednotnú tarifu MHD na území mesta 

Partizánske na zadefinovaných zastávkach, ktoré obsluhuje prímest-

ská autobusová doprava (PAD) v rámci mesta. 
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p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne, ja len doplním, ešte než dám slovo pánovi 

primátorovi a podpredsedovi, vlastne sa jedná o predĺženie tej 

pôvodnej zmluvy alebo nová zmluva, ktorej už končila aj platnosť   

a chcem povedať, že tu nemáme taký problém ako na meste Trenčín, 

že by sme mali rôzne karty a vlastne tie karty, ktoré využívajú 

cestujúci aj na MHD v Partizánskom, sú rovnaké ako na našej PAD. 

Ďakujem veľmi pekne aj za to, že môžeme predĺžiť túto zmluvu, tá 

stará stratila platnosť a táto nová vlastne ju úplne nahrádza, 

čiže toľko z mojej strany. Pán podpredseda Božik, nech sa páči. 

doc. PaedDr. Božik, PhD.:  

Vážený pán predseda, ctené kolegyne, kolegovia, chcem sa len 

poďakovať za veľmi korektnú spoluprácu, už pri zavádzaní celej 

aktivity, ktorá bola vlastne kvázi ako keby druhým pilotom potom, 

čo takáto zmluva bola medzi TSK a mestom Trenčín. Pamätám si na to 

rokovanie Komisie pre dopravu, kde sme tú tému otvorili a kde som 

ja požadoval, ak je to možné, aby rok sme využívali také isté 

služby ako Trenčín a potom samozrejme, že preberáme na seba 

zodpovednosť a budeme doplácať stratu, ktorá bola a teda už aj 

bola za minulý rok a my ju samozrejme zaplatíme. Musím povedať, že 

využívaním tejto korektnej spolupráce sme docielili stav v našom 

meste, že už neexistuje mestská časť v našom meste, a máme ich 9, 

ktorá by bola diskriminovaná preto, že tam nejazdí MHD a chodia 

tam iba autobusy PAD. Vďaka tomu, že naša tarifa je nižšia v MHD, 

tak takúto tarifu využívajú všetci cestujúci a ten rozdiel         

v podobe straty, ktorú zaznamenáva dopravca prevádzkujúci prí-

mestskú dopravu, tú samozrejme hradí mesto z mestského rozpočtu. 

Chcem len toľko povedať, že toto je cesta zdieľaných služieb, 

ktorá podľa mňa do budúcna znamená aj taký malý príklad na ceste 

formovania novej kvality územnej samosprávy, ktorá Slovensko      

v horizonte 10 rokov čaká a práve takáto spolupráca, symbióza 

regionálnej a miestnej územnej samosprávy je cestou, ktorá podľa 

mňa ukazuje smer, ak to tak môžem povedať, aj keď nechcem nejaké 

politické konotácie, po ktorom podľa mňa mestá a kraj pôjdu. 

Samozrejme, nie sme také mesto, ako napr. keď sa dívam na Karola 

Janasa, že má vlastný dopravný podnik autobusový, čiže je to niečo 

iné, ale pre tých, ktorí nemajú, jazdia tým, že majú outsourcovanú 

službu MHD, tak táto spolupráca medzi krajom a mestom je asi 

najlepšia. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem pekne, ja som to hovoril aj na začiatku, že vlastne 

budujeme zospodu taký malý integrovaný systém dopravy, dopravný 

systém. Iné kraje to začali úplne inak budovať, Bratislavský, 

Trnavský a s hlavným mestom Bratislava. Len teraz bude v pléne 

nový zákon úplne o cestnej doprave, kde sa má hovoriť o tej národ-

nej dopravnej autorite a my, aby sme nejak budovali zas nejakú 

IDS-ku medzi dvoma krajmi Žilinský-Trenčiansky kraj, my to nieže 

schválne zdržujeme, ale proste nemá to asi nejakým spôsobom 

význam, a možno bude jednotný cestovný lístok na celé Slovensko, 

ale my sa teraz sústredíme vlastne na to, aby sme obstarali nového 

prevádzkovateľa tejto PAD od 31. októbra tohto roka. To vás len 
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informujem, že dali sme von súťaž, to je v hodnote na 10 rokov 

okolo 450 mil. EUR, to je asi najväčšia súťaž, ktorú kraj robí,   

a ešte paralelne máme ďalšie uznesenie, kde chceme osloviť aj 

možných záujemcov, ktorí by mali záujem o spoločný podnik, kde by 

župa mala väčšinu a župa by si to vlastne celé riadila. Jedná sa 

predsa o tých 450 mil. podľa PHZ na 10 rokov a možno bude 

najlepšie, ak by si to župa aj sama celé riadila, ale uvidíme, kto 

sa nám všetko poprihlasuje. Sú to ťažké veci, sú aj rôzne námietky 

teraz súťaže, atď., atď., čiže je to naozaj veľmi veľká súťaž      

a chceme aj vám poslancom predložiť obidve varianty, potom vlastne 

aj klasické služby poskytovateľa týchto dopravných služieb, ale aj 

teda možnosť spoločného podniku, ktorý by župa vytvorila s nejakým 

autodopravcom a aby si to manažovala župa vlastne sama. Takže 

stále sú tieto 2 možnosti v hre. Toľko aj k tým PAD z mojej 

strany. Nech sa páči, ešte niekto do diskusie, ak chce? 

Ak nikto, uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie a budeme 

hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je uvedené pod bodom číslo 

9., kde teda schválime znenie zmluvy o spolupráci pri zabezpečení 

prepravy cestujúcich na území mesta Partizánske spojmi PAD. Nech 

sa páči, hlasujeme. 

 

     ZA-30 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALO-7, 

uznesenie k bodu číslo 9. sme schválili. Ďakujem veľmi pekne.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 14 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 69/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

Prejdeme k bodu číslo 10., ktorý má 3 časti - a), b) a c). Sú to 

zriaďovačky, všetky 3 sú gymnáziá - Gymnázium Janka Jesenského, 

Gymnázium Dubnica, Gymnázium Považská Bystrica. Nech sa páči, pán 

Hančin, máte slovo. 

 

10. Návrhy na schválenie dodatkov k zriaďovacím listinám         
organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK.  

Predkladal: Ing. Richard Hančin, PhD. – vedúci Odboru školstva a kult.  

a) Návrh na schválenie Dodatku č. 3 k Zriaďovacej listine  

Gymnázia Janka Jesenského, Radlinského 665/2, Bánovce nad 

Bebravou, so sídlom Radlinského 665/2, 957 01 Bánovce nad 

Bebravou. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Hančin, PhD.:  

Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán predseda, vážená pani podpred-

sedníčka, vážení páni podpredsedovia, vážené poslankyne, poslanci, 

kolegovia, hostia. Dovoľte, aby som predložil návrh na schválenie 

Dodatku číslo 3 k zriaďovacej listine Gymnázia Janka Jesenského     

v Bánovciach nad Bebravou. V súlade s § 22 ods. 3 zákona 596       

o štátnej správe v školstve a školskej samospráve, a v súlade      

s § 41 zákona 245 je potrebné v zriaďovacej listine (ZL) organi-
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zácie upraviť nasledovné: - hlavne čl. 4, ide v podstate o to, že 

v ZL sú len 8-ročné formy štúdia a 4-ročné, a treba tam ešte 

doplniť 5-ročnú formu štúdia, pretože bilingválne štúdium trvá 5 

rokov. Takže na základe uvedeného predkladáme zastupiteľstvu návrh 

na schválenie Dodatku číslo 3., s účinnosťou od 1.9. 2023. My sme 

už v podstate na tie bilingvále všetky tri  naplánovali žiakov    

do ďalšieho obdobia od 1. 9., takže toto isté sa týka, neviem, či 

budeme hlasovať samostatne tie všetky.  

p. predseda:  

Čiže všetky 3 bilingvály sú anglické na 5 rokov. Ono to už bolo 

schválené aj Ministerstvom školstva a teraz to musíme dať do zria-

ďovačky, takáto formalita. 

Ing. Hančin, PhD.:  

Aby sme to mali v zriaďovačke. 

p. predseda:  

Otváram diskusiu k týmto bodom 10. a), 10. b), 10. c). Má niekto   

k tomu nejaké pripomienky, teda nie je to nič iné len schválenie  

doplnenia ZL týchto troch gymnázií o to, aby mohli mať aj 5-ročné 

štúdium, teda bilingválne. To už sme vlastne raz dávali, to bolo 

ako požiadavka cez Krajskú radu pre odborné vzdelávanie, Minis-

terstvo školstva nám to schválilo a teraz vlastne poslanci to 

musia schváliť v zriaďovacej listine. 

Ing. Hančin, PhD.:  

Aby sme to mali aj formálne. 

p. predseda:  

Ďakujem pekne, niekto má k tomu nejaké pripomienky? Vlastne 

schválením týchto zriaďovacích listín budeme mať z 9 gymnázií 6, 

kde boli aj bilingválne sekcie, akurát nebude na Nedožerského,      

v Partizánskom a Púchove, tam nechceli mať tieto 5-ročné bilin-

gválne sekcie. Niekto do diskusie ešte? Ak nikto, budeme hlasovať. 

Môžeme hlasovať o všetkých 3 naraz, chcete jedným hlasovaním? 

Takže dobre, ďakujem pekne, budeme hlasovať jedným hlasovaním      

o návrhu všetkých 3 uznesení k bodu číslo 10. a), b) a c). Nech sa 

páči, pani poslankyne, páni poslanci, hlasujeme. 

 

     ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-9, 

uznesenie k bodom číslo 10. a), 10. b) a 10. c) sme schválili. 

Ďakujem veľmi pekne.  

Na základe uvedeného výsledku spoločného hlasovania č. 15 bolo 

prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 70/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

10. 

   b) Návrh na schválenie Dodatku č. 4 k Zriaďovacej listine 

      Gymnázia, Školská 2, Dubnica nad Váhom, so sídlom Školská 

2, 018 41 Dubnica nad Váhom. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 
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     ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-9, 

uznesenie k bodom číslo 10. a), 10. b) a 10. c) sme schválili. 

Ďakujem veľmi pekne.  

Na základe uvedeného výsledku spoločného hlasovania č. 15 bolo 

prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 71/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

10.  

c) Návrh na schválenie Dodatku č. 3 k Zriaďovacej listine  
Gymnázia, Školská 234/8, Považská Bystrica, so sídlom  

Školská 234/8, 017 01 Považská Bystrica. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

 

     ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-9, 

uznesenie k bodom číslo 10. a), 10. b) a 10. c) sme schválili. 

Ďakujem veľmi pekne.  

Na základe uvedeného výsledku spoločného hlasovania č. 15 bolo 

prijaté  

  

                               U z n e s e n i e  číslo 72/2023 

                               (obsah uznesenia viď príloha  

                  tejto zápisnice).   

 

p. predseda:  

Ešte pani podpredsedníčka, riaditeľka Gymnázia Nedožerského, nech 

sa páči. 

PaedDr. Porubcová:  

Ďakujem pekne, ja len na také vysvetlenie. My sme nežiadali        

o takúto bilingválnu formu, ale my máme štúdium v jazykovej 

triede, kde naši študenti končia štátnou skúškou, majú možnosť 

skončiť štátnou skúškou z anglického jazyka, ale robíme to 

v spolupráci so štátnou Jazykovou školou v Trenčíne. Výsledok je 

taký istý a myslíme si, že to je naša organizácia, že by sme sa 

mali spolupodieľať a mali by sme spoločne toto štúdium organi-

zovať, takže u nás sa tiež dá skončiť so štátnou skúškou z anglic-

kého jazyka. Prví študenti už v jazykových triedach takto 

skončili. Ďakujem. 

  

 

11. Návrhy na poskytnutie finančných prostriedkov k projektom  
   v rámci programu Erasmus+.  

   Predkladal: Ing. Richard Hančin,PhD.–vedúci Odboru školstva a kult.  

a) Návrh na poskytnutie finančných prostriedkov k projektu   
„S angličtinou do Európy“ v rámci programu Erasmus+,     

realizovanému Gymnáziom Janka Jesenského, Radlinského 

665/2, Bánovce nad Bebravou, so sídlom Radlinského 665/2, 

957 01 Bánovce nad Bebravou.  
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Písomný materiál je prílohou zápisnice.  

p. predseda:  

Ďakujem pekne, prejdeme k bodu číslo 11., ten má tiež 2 časti, 

obidve časti sa týkajú poskytnutia pôžičky finančných prostriedkov 

zo strany župy týmto 2 školám v rámci programu Erasmus+, ktoré 

budú potom vrátené. Jedná sa o Gymnázium Janka Jesenského, ale 2 

projekty rôzne - "S angličtinou do Európy" a "Akreditácia pre 

individuálnu organizáciu". Takže otváram diskusiu k tomuto bodu, 

nech sa páči. A navrhujem, aby sme mohli tiež hlasovať potom 

jedným uznesením vlastne o obidvoch týchto pôžičkách pre Gymnázium 

Janka Jesenského. Ešte pani podpredsedníčka Porubcová, nech sa 

páči, k Erazmu, k bodom 11. a) a 11. b).  

PaedDr. Porubcová:  

Ďakujem pekne. Vážený pán predseda, vážení kolegovia, ja by som sa 

veľmi chcela poďakovať TSK a jeho zastupiteľstvu za to, že takto 

promptne bez výhrad a naozaj účelovo schvaľujete každú takúto 

žiadosť. Projekt Erazmus+ je veľmi pozitívna forma študentskej 

výmeny aj pre stredoškolákov. My sme práve teraz skončili jeden,  

v ktorom bolo Turecko, Taliansko, teda Sardínia, Portugalsko a my, 

a môžem vám povedať, že bol to už x-tý projekt, ktorý sme         

s Erazmom robili. Naši študenti sú najlepšie pripravení jazykovo, 

osobnostne, proste v histórii sú vzdelaní. Je to radosť, boli by 

ste na tie decká pyšní. To sú z rovnakých bežných škôl v tom 

Portugalsku, aj v Taliansku aj Turecku, ale nikde nevedia tak      

po anglicky ako naši žiaci, ani taký prehľad o európskych 

dejinách, vôbec tá vzdelanostná úroveň našich detí, je to úžasné. 

Vždycky odísť do zahraničia, niečo vidieť a vrátiť sa domov je 

prospešná vec. Ďakujem veľmi pekne, že to takto rýchlo dávate      

a robíme to múdro. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem pekne, ja len dodám, že nielen Erazmus+, to sú pôžičky, 

ale dávame finančné prostriedky teraz aj na projektové dokumen-

tácie školám. Koľko ich máme na debarierizáciu našich školských 

zariadení, to je z Plánu obnovy a odolnosti, 29 škôl celkovo z 38. 

Môžeš o tom informovať tiež teraz v krátkosti. 

Ing. Hančin, PhD.:  

V podstate je to projekt z Plánu obnovy a odolnosti a v podstate 

máme tam zapojené asi najviac škôl zo všetkých krajov a boli tam 

akurát podmienky také, že musí mať nejaký počet žiakov, 275 

žiakov, takže sme radi, že sa do toho školy viac menej chcú 

zapojiť, to je asi všetko. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne, ešte pani poslankyňa Novotná, nech sa páči. 

PhDr. PaedDr. Novotná:  

Vážený pán predseda, ctení kolegovia, prítomní. Chcela by som 

veľmi pekne poďakovať v mene študentov a aj pedagógov Gymnázia 

Janka Jesenského v Bánovciach nad Bebravou, ktorého v minulosti 

som bola súčasťou, za to, že Erazmus funguje tak, ako má aj 

s pomocou a najmä s pomocou financií TSK je veľmi populárny medzi 

študentmi Gymnázia Janka Jesenského. Podávajú si skúsenosti, 

rozprávajú o neobmedzených možnostiach, mnohí potom aj zostávajú    
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a idú študovať do zahraničia, čo je vlastne pre nás veľmi 

pozitívne. Takže ďakujem veľmi pekne v ich mene. 

p. predseda:  

To si dobre povedala, že si rozprávajú o neobmedzených možnos-

tiach, to by som sa aj ja pridal do takej debaty. Nech sa páči, 

ešte niekto do diskusie k týmto 2 projektom Gymnázia J. Jesenského 

v rámci Erazmus+? Ak nikto, koľko je to peňazí, koľko im 

požičiavame?  

Ing. Hančin, PhD.:  

Okolo 7.500,- obidva projekty, neboli naplánované na toto finančné 

prostriedky, ale našli sme ich.  

p. predseda:  

Dobre, nech študenti behajú, nech sa učia. Ďakujem veľmi pekne, 

budeme hlasovať teda o návrhu oboch uznesení jedným hlasovaním, 

pod bodmi 11. a) a 11. b). Nech sa páči, pani poslankyne, páni 

poslanci, hlasujeme. 

 

     ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-9, 

uznesenia k bodom 11. a) a 11.b) sme schválili, ďakujem pekne. 

Na základe uvedeného výsledku spoločného hlasovania č. 16 bolo 

prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 73/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

11. 

   b) Návrh na poskytnutie finančných prostriedkov k projektu 

„Akreditácia pre individuálnu organizáciu“ v rámci programu 

Erasmus+, realizovanému Gymnáziom Janka Jesenského, Radlin-

ského 665/2, Bánovce nad Bebravou, so sídlom Radlinského 

665/2, 957 01 Bánovce nad Bebravou.  

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice.  

 

     ZA-27 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-9, 

uznesenia k bodom 11. a) a 11.b) sme schválili, ďakujem pekne. 

Na základe uvedeného výsledku spoločného hlasovania č. 16 bolo 

prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 74/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

Nech sa páči, pán Hančin, posledný 12. bod školský, to je: 

 

12. Návrh na zaradenie školského zariadenia s názvom Výdajná 

školská jedáleň, Ul. SNP 413/8, Myjava ako súčasť Strednej 

priemyselnej školy, Ul. SNP 413/8, Myjava do siete škôl 

a školských zariadení SR.  

 Predkladal: Ing. Richard Hančin,PhD. – vedúci Odboru školstva a kult. 
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Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Hančin, PhD.:  

Ďakujem pekne. Dovoľte, aby som predložil návrh na zaradenie škol-

ského zariadenia s názvom Výdajná školská jedáleň na Myjave, ako 

súčasť Strednej priemyselnej školy, Myjava. Žiaci a zamestnanci 

školy sa stravujú v školskej jedálni Komenského 1, Myjava, ktorá 

sa nachádza v budove školského internátu, vzdialenej od budovy 

školy asi 800 m. Obed pre žiakov je poskytovaný až po vyučovaní, 

t.j. po 13.25 alebo po 14.15 a časovo technicky nie je možné 

zabezpečiť obedovú prestávku tak, aby sa žiaci presunuli z budovy 

školy do školskej jedálne a späť v časovom rozpätí, ktoré by 

nenarušilo vyučovací proces. Dôsledkom toho je nízky počet 

stravníkov a potreba dofinancovania osobných nákladov a prevádzky 

školskej jedálne z vlastných zdrojov, alebo zo zdrojov TSK. Škola 

si urobila prieskum a žiaci 1. až 3. ročníka by mali záujem 

o stravovanie, záujem by sa zvýšil až o 41%, a u pedagógov až      

o 64%. Takisto by sa uvoľnila kapacita pre špeciálnu Základnú 

školu v Myjave, čím by sa zabezpečil vyšší príjem finančných pros-

triedkov pre školskú jedáleň, pretože by sa tam títo žiaci mohli 

stravovať. Škola nepožaduje žiadne finančné prostriedky, využili 

by sa zariadenia existujúcej kuchyne a jedálne, stoly, stoličky, 

kuchynské spotrebiče, regály, inventár, personálne zabezpečenie by 

bolo asi o pol úväzku vyššie. Na základe uvedeného predkladám 

Zastupiteľstvu TSK od 1. 9. zriadiť výdajnú školskú jedáleň na SPŠ 

Myjava. 

p. predseda:  

Ďakujeme veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu číslo 12.. 

Samozrejme škola si od toho sľubuje aj väčší záujem žiakov        

o štúdium na tejto priemyslovke. Ak nikto do diskusie, uzatváram 

možnosť hlásiť sa do diskusie. Budeme hlasovať o návrhu uznesenia 

tak, ako je uvedené pod bodom číslo 12.. Nech sa páči, hlasujeme. 

Bolo to schválené aj Krajskou radou pre odborné vzdelávanie, 

vlastne teraz po tomto to pôjde na Ministerstvo školstva. Nejaké 

predprípravné práce už škola robí aj s pánom novým riaditeľom, 

takže boli si to obzrieť aj tí, čo majú čo povedať do stavebného 

povolenia, hygiena, atď., ako by to malo vyzerať. 

 

     ZA-25 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0 a NEHLASOVALO-11, 

uznesenie k bodu číslo 12. a zaradenie školského zariadenia 

Výdajná školská jedáleň pre SPŠ Myjava od 1. septembra 2023 sme 

schválili. Ďakujem veľmi pekne. Ďakujem aj predkladateľovi.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 17 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 75/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

 

13.  Správa o preskúmaní Územného plánu Veľkého územného celku  

     Trenčianskeho kraja. 

     Predkladala: Ing. Martina Lamačková–vedúca Odboru reg. rozvoja 
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Písomná správa je prílohou zápisnice. 

p. predseda: 

Teraz poprosím pani Martinu Lamačkovú, má tu 2 body, to je bod 

číslo 13. Správa o preskúmaní Územného plánu Veľkého územného 

celku Trenčianskeho kraja. Nech sa páči, v krátkosti uviesť, čo 

vlastne znamená tá správa pre nás, aj to uznesenie.  

Ing. Lamačková:  

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážený pán predseda, vážené panie 

poslankyne, páni poslanci, kolegovia, hostia. TSK podľa platnej 

legislatívy je orgánom územného plánovania a má platný územný plán 

od roku 2018. V zmysle stavebného zákona je kraj povinný 

pravidelne, najmenej však raz za 4 roky preskúmať potrebu zmeny 

územného plánu. Preto kraj v roku 2022 pristúpil k procesu 

preskúmania územného plánu, ktoré sa realizovalo odborne spôso-

bilou osobou, Mgr. Marekom Adamčákom. Oznámenie o začatí preskú-

mania bolo zverejnené od 30. mája do 30. júna 2022, osobitne bolo 

oslovených 344 subjektov, ktoré majú nárok sa v takomto konaní 

vyjadriť. TSK bolo doručených 61 stanovísk od dotknutých orgánov    

a 26 ďalších vyjadrení od občanov, ktoré sa spoločne dotýkali 

jedného problému. Vznesené boli požiadavky na aktualizáciu cestnej 

siete, siete cyklotrás, údajov o vybraných zložkách životného 

prostredia, ako sú skládky envirozáťaže a pod., údajov o chráne-

ných územiach, ochranných pásmach a ďalších oblastí. Na potrebu 

vypracovania zmien a doplnkov územného plánu má dopad aj 

legislatíva, ktorá prešla viacerými zmenami, pričom najvýznam-

nejšou je prijatie zákona č. 200/2022 o územnom plánovaní, ktorého 

požiadavky je potrebné zapracovať do územného plánu. Dochádza aj   

ku zmene názvu dokumentu na Koncepciu územného rozvoja regiónu. 

Táto musí byť schválená Zastupiteľstvom TSK najneskôr 31.3.2028. 

Výsledkom správy z preskúmania územného plánu je odporúčanie 

obstarať zmeny a doplnky Územného plánu Veľkého územného celku 

Trenčianskeho kraja č. 4. Ďakujem. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu číslo 13.. Pán 

poslanec Ďureje, nech sa páči. 

Mgr. Ďureje, PhD.:  

Ďakujem za slovo. Vážený pán predseda, poslankyne, poslanci. Tak 

ako aj správa odporúča ísť do zmien alebo aktualizácie územno-

plánovacej dokumentácie, aj dôvodová správa je tak napísaná, len   

v uznesení berieme správu na vedomie a chcem sa spýtať, pani 

Lamačková, či je to dostatočné. Ak to nie je dostatočné, nemať to 

v uznesení, tak by som potom poslaneckým návrhom to uznesenie 

doplnil o bod číslo 2.. 

p. predseda: 

To som sa pýtal aj ja na Rade predsedov, presne takúto istú otázku 

som dal, či je to dostačujúce, lebo je to v samotnom materiáli, 

kde sa to odporúča. My ho berieme na vedomie, určite budeme robiť 

tú ZaD-ku číslo 4. - Zmeny a doplnky. Ešte do diskusie niekto 

prosím vás? Ak nikto, uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie       

a budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je pod bodom číslo 

13., nech sa páči hlasujeme a vlastne my teraz začneme po zobratí 
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na vedomie tejto správy, pripravovať ZaD číslo 4. - Zmeny         

a doplnky Územného plánu Veľkého územného celku Trenčianskeho 

kraja. Boli tam Martina aj zelené veci a ďalšie záležitosti, to 

ste preberali na komisiách. 

 

     ZA-29 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALO-7, 

uznesenie k bodu číslo 13. sme schválili. Ďakujem veľmi pekne.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 18 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 76/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

Prejdeme k bodu číslo:  

 

14. Správa o plnení Krajskej koncepcie Environmentálnej výchovy,  

    vzdelávania a osvety v Trenčianskom samosprávnom kraji do roku     

    2030.   

    Predkladala: Ing. Martina Lamačková–vedúca Odboru reg. rozvoja 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice.  

p. predseda:  

Ja som túto koncepciu dal naschvál do zastupiteľstva, aby to 

nebolo len u vás v Knižnici pre poslancov, ale aby aj verejnosť sa 

mohla k tomu vyjadriť, jednotlivé komisie, atď.. Ja k tomu tiež 

som mal nejaké pripomienky a dúfam, že sa naplní hlavne to, že by 

sme mali mať nejaké tie ekocentrá. Každé ekocentrum by sa malo 

starať o niečo iné, a na tomto chcem aby sme popracovali tento 

rok, či to bude jedno vlastné, potom nejaké 4 budú, kde nejaké 

zmluvy podpíšeme s nimi. Je to trošku porozhadzované po kraji, 

toto mi tam akože chýbalo Martina. Čiže ja chcem, aby sme na tomto 

začali pracovať a tie malé ekocentrá v rámci kraja, aby takto 

vznikli. Nemusia byť naše, môžeme s nejakým spolupracovať, dobre? 

To je z mojej strany jediná pripomienka teraz k tejto koncepcii. 

Nech sa páči. 

Ing. Lamačková:  

Ďakujem ešte raz za slovo. Tá koncepcia do roku 2030 bola 

schválená 8. júla 2019 a jej implementácia začala v roku 2020      

v septembri, vytvorením Kancelárie environmentálneho vzdelávania, 

výchovy a osvety, v rámci projektu Lepší Trenčiansky kraj, teda 

činnosť kancelárie bola financovaná príspevkom z operačného 

programu Efektívna verejná správa. Plnenie akčného plánu koncepcie 

je rozdelené podľa jednotlivých priorít. Prvou je teda rozvoj 

infraštruktúry EVVO, kde nejde len o vytvorenie fyzickej 

infraštruktúry, ale hlavne o sieťovanie aktérov, bola vytvorená 

sieť spolupracujúcich inštitúcií v oblasti školstva na všetkých 

úrovniach. Osobitná spolupráca je nadviazaná medzi TSK a Metodicko- 

pedagogickým centrom v Trenčíne, s ktorými pracujeme na akredi-

tácii vzdelávacích programov, ktoré sa v rámci koncepcie 

vytvárajú. Bol vytvorený prierezový odborný poradenský tím, tzv. 

POP tím, ktorý sa podieľa na všetkých aktivitách implementácie 
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koncepcie. Osobitne sa táto implementácia zameriava na spoluprácu 

so školami. Podieľali sme sa aj na vzniku vzdelávacej platformy 

EWOBOX, ktorá poskytuje okrem iného vzdelávanie pre pedagógov, 

sústreďujú sa tu všetky možné vzdelávacie dokumenty, informácie, 

materiály a majú k nim prístup všetci, ktorí majú o ne záujem. 

Vznikli zároveň 2 komunikačné nástroje. Prvým je Ekomapa, ktorá 

obsahuje údaje o všetkých službách, produktoch v miestach, ktoré 

súvisia so životným prostredím a jeho ochranou. Druhým bodom je 

Ekoporadňa, kde sú poskytované informácie pre každodenný život      

v oblasti životného prostredia a uvedomelej spotreby. Prebiehajú 

aktivity s cieľom vybudovania krajského ekocentra, pre ktoré bolo 

ako vhodné vybraté umiestnenie v Strednej odbornej škole Pruské. 

Pripravovaný zámer však narazil na požiadavky Krajského 

pamiatkového úradu a celkove na pamiatkovú legislatívu v oblasti 

krajinárstva, nakoľko Ekocentrum sme plánovali umiestniť v pamiat-

kovo chránenom parku. Narazili sme na nesúlad medzi podmienkami 

výzvy z Ministerstva životného prostredia a požiadavkami Pamiatko-

vého úradu. V súčasnosti zámer modifikujeme tak, aby sme tam 

vedeli to Ekocentrum umiestniť bez závažnejších zásahov, teda      

do areálu školy. Zároveň pokračuje príprava memoranda s neziskovým 

sektorom, s mimovládnymi organizáciami, ktoré sa venujú environ-

mentálnej výchove, vzdelávaniu a osvete, a sú vhodnými na vytvo-

renie siete ekocentier na území kraja tak, aby sme mali celý kraj 

pokrytý aktivitami, ale aby nemusel všetko zastrešovať vo svojom 

mene TSK, čiže bude vybudovaná sieť spolupracujúcich ekocentier 

pod záštitou krajského. Bol zrealizovaný výskum s cieľom zmapovať 

aktuálnu úroveň environmentálnej výchovy v kraji, štúdia je aktu-

álne pripomienkovaná členmi POP tímu a následne bude zverejnená,   

a na jej základe sa bude ďalej pracovať. Vytvorený bol fungujúci 

tím supervízorov a lektorov, ktorý vytvoril 2 akreditované 

vzdelávacie programy na základe aktuálnych potrieb vzdelávacích 

inštitúcií. Prvý vzdelávací program, ktorý bol inovačným, už bol 

aj zrealizovaný, má svoju množinu absolventov. Druhý vzdelávací 

program čaká na spustenie. Prebehli workshopy o nakladaní s odpa- 

dom na Úrade TSK, rovnako v organizáciách v zriaďovateľskej 

pôsobnosti. Pracujeme na informačnom zázemí pre efektívny výkon 

koncepcie v kraji, nakoľko chýba nástroj na komplexné 

zhromažďovanie a vyhodnocovanie dát v oblasti životného prostredia 

na úrovni kraja. Prioritou je aj vytvorenie systému financovania 

aktivít, environmentálneho vzdelávania, výchovy a osvety v kraji, 

kde už existuje grantová schéma Zelené oči, ale zároveň prebieha 

diskusia o ďalších formách, napr. s využitím zdrojov Programu 

Slovensko formou rôznych envi poukážok a ďalšími schémami na pod-

poru malých aktivít. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne za uvedenie tejto správy. Otváram diskusiu      

k tomuto bodu číslo 14.. Možno aj vy už chcete využiť túto možnosť 

a tento priestor na to, že ak poznáte aj vy ako poslanci 

zastupiteľstva nejaké takéto organizácie v kraji, tak ich 

doporučte potom pani Molnárovej, ona to má celé na starosti, ktorá 

je vedúca oddelenia týchto zelených vecí a životného prostredia 
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pod pani Lamačkovou a ak nám to bude do koncepcie pasovať, tak 

veľmi radi potom nadviažeme spoluprácu. Ďakujem. Niekto do disku-

sie, prosím vás? Ak nikto, končím možnosť hlásiť sa do diskusie     

a uznesenie berieme na vedomie. Budeme hlasovať o návrhu uznesenia 

tak, ako je uvedené pod bodom číslo 14., nech sa páči, hlasujeme. 

 

     ZA-29 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALI SA-0, NEHLASOVALI-7, 

uznesenie k bodu číslo 14. sme schválili.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 19 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 77/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

Prejdeme k bodu číslo: 

 

15. Návrh na schválenie dokumentu Etický kódex volených  

    predstaviteľov TSK. 

    Predkladal: Mgr. Ladislav Tóth, PhD. - osoba poverená 

       dohľadom nad dodržiavaním protikorupčných pravidiel v TSK            
 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

p. predseda:  

Ja len v krátkosti. My máme Etický kódex volených predstaviteľov 

už schválený, čiže vás poslancov ale aj župana, potom máme zvlášť 

etický kódex zamestnancov TSK, ktorý sme odporučili, aby si 

implementovali a dodržiavali aj naše organizácie v zriaďovateľskej 

pôsobnosti. Tento etický kódex je doplnený vlastne na základe tej 

protikorupčnej smernice, ktorú implementuje Trenčianska župa,      

a o tom vám už povie bližšie pán Tóth. Nech sa páči. 

Mgr. Tóth, PhD.:  

Ďakujem za slovo. Vážený pán predseda, pani podpredsedníčka, páni 

podpredsedovia, vážené poslankyne, vážení poslanci, verejnosť. 

Dovoľte, aby som predniesol návrh na schválenie etického kódexu 

volených predstaviteľov. Tak ako pán predseda spomenul, etický 

kódex volených predstaviteľov samosprávy TSK bol schválený 

uznesením Zastupiteľstva TSK číslo 391/2016 na zasadnutí dňa 11. 

júla 2016. Minulý rok však TSK podnikol kroky k zavedeniu 

a následnej certifikácii ISO normy 37 001. Je to systém manažér-

stva proti korupcii v podmienkach kraja a na základe tejto 

implementácie a následnej certifikácie vyvstala požiadavka aj       

na zmenu v tomto dokumente, teda v Etickom kódexe volených 

predstaviteľov. Na základe požiadaviek normy bola do etického 

kódexu doplnená požiadavka na volených predstaviteľov 

samosprávneho kraja, aby sa oboznámili a dodržiavali protikorupčnú 

politiku, ktorú TSK prijal a má zverejnenú na svojom webovom 

sídle. Ďalej boli do návrhu zapracované tzv. riadenie darov pre 

volených predstaviteľov, boli upravené podmienky, za ktorých 

volení predstavitelia môžu prijať dary, a poslednou zmenou oproti 

predchádzajúcemu zneniu etického kódexu je zrušenie funkcie splno-

mocnenca pre etiku, ktorú doteraz vykonával hlavný kontrolór TSK, 
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pričom kompetencie pri vybavovaní sťažností na porušenie etického 

kódexu sa presúvajú na Komisiu pre nezlučiteľnosť funkcií. 

Ďakujem. 

p. predseda:  

Ešte povedz poslancom, koľko je tá suma, do 200 či nad 200,- EUR, 

ktorú musia nahlásiť.  

Mgr. Tóth, PhD.:  

Tú sumu sme naviazali na aktuálnu výšku minimálnej mzdy a je to     

do sumy 20 % minimálnej mzdy aktuálneho roka.  

p. predseda:  

Teraz to je 140,- EUR. Prosím vás nič neberte, žiadne nejaké veci 

nad 140,- EUR. To musíte nahlásiť potom. Nech sa páči, otváram 

diskusiu k tomuto bodu. A to je jednotlivo 20% minimálnej mzdy, 

hej? 

Mgr. Tóth, PhD.:  

Za celý rok, to je požiadavka normy. 

p. predseda:  

Tak neberte nič, dobre? Pán poslanec Marušinec, nech sa páči. 

Ing. Marušinec:  

Ďakujem. Vážený pán predseda, milé kolegyne, kolegovia, ja som sa 

len chcel opýtať, či pripomienka, ktorá bola z Komisie dopravy        

a z Komisie školstva, bola zapracovaná v tom materiáli, tak ako 

sme sa dohodli. 

Mgr. Tóth, PhD.:  

Samozrejme, táto pripomienka bola zapracovaná do čl. 3, ods. 5      

a do čl. 3, ods. 1, a bola prednesená a prešla aj Radou predsedov. 

p. predseda:  

Ďakujem, čo to bolo? 

Mgr. Tóth, PhD.:  

Otázka ohľadom priameho, resp. nepriameho konfliktu záujmov. 

p. predseda:  

Keď poslanec hlasuje za svoje veci, starosta, a tak. Nech sa páči, 

ešte nejaké otázky k tomuto bodu, prípadne do diskusie? Ak nikto, 

uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie a budeme hlasovať o návrhu 

uznesenia tak, ako je uvedené pod bodom číslo 15., nech sa páči, 

hlasujme. 

 

     ZA-31 poslancov, PROTI-0, ZDRŽALO SA-0, NEHLASOVALI-5, 

uznesenie k bodu číslo 15. sme schválili.  

Na základe uvedeného výsledku hlasovania č. 20 bolo prijaté  

  

                                U z n e s e n i e  číslo 78/2023 

                                (obsah uznesenia viď príloha  

                    tejto zápisnice).   

 

Čakajú nás ešte 2 body: 

 

16. Diskusia – Rôzne. 

 

p. predseda:  
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Nech sa páči, pani poslankyne, páni poslanci, ak máte nejaké témy, 

ktoré chcete otvoriť, je čas. Pani poslankyňa Novotná ako prvá, 

nech sa páči. 

PhDr. PaedDr. Novotná:  

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. Chcela by som upozorniť ctených 

kolegov, že termín podania majetkového priznania je do konca 

apríla 2023. Prosím vás, nenechávajte si túto dokumentáciu, túto 

agendu na poslednú chvíľu, pretože potom sú s doručením častokrát 

problémy, aby sme dodržali literu zákona. Materiály vám pošleme.  

p. predseda:  

Prepáčte, ešte som sa ubezpečoval ohľadom tých majetkových 

priznaní. Vlastne, čo dáte do Národnej rady SR, majetkové 

priznania, tak nemusíte potom dávať tu na župe, dobre, sú to 

poslanci Národnej rady a primátori dávajú do Národnej rady. Je 

tak? Takže vy nemusíte dávať potom na župe majetkové priznania, 

dobre som to povedal pán hlavný kontrolór? Lebo dávam 1 majetkové 

priznanie. 

PhDr. PaedDr. Novotná: 

Ku každej funkcii treba dať majetkové priznanie.  

p. predseda:  

Nie, ja mám od tajomníčky Výboru v Národnej rade, že keď dávam 

majetkové priznanie, tak ho dávam spolu ako poslanec Národnej rady 

aj predseda TSK a uvediem príjmy do jednej položky, iba za obidva. 

Pán rektor je tak? Pán poslanec Takáč, nech sa páči. 

Ing. Takáč:  

Presne toto ma zaujímalo, že teda stačí dať iba do Národnej rady, 

nemusíme dávať napr. do mesta, alebo sem do VÚC-ky, stačí keď to 

uvediem dohromady.  

p. predseda:  

Zuzane Turaničovej keď dávaš za všetky 3 funkcie, čo máš, kde 

musíš dávať majetkové priznanie, napr. ja neviem 3 máš, tak dáš 

kumulatív tú čiastku, ktorú máš týchto troch funkcií.  

Pán Tóth je tajomník, tak je to v poriadku, hej? Akože nie? Dobre, 

tak dáme si to potom písomne na výbor do Národnej rady. 

Mgr. Tóth, PhD.:  

Pán predseda, vám to povedali správne, pretože vy ako predseda 

samosprávneho kraja a zároveň ako poslanec Národnej rady podávate 

majetkové priznanie jednému orgánu, tzn. Výboru Národnej rady, ale 

ak podávajú poslanci rôznym orgánom, tzn. ako poslanec 

Zastupiteľstva TSK podávate Komisii pre nezlučiteľnosť funkcií,    

a ako poslanec Národnej rady podávate Výboru pre Národnú radu, tak 

podávate obidvom. 

p. predseda:  

Prečo, tak ja môžem iba Národnej rade a poslanec Národnej rady 

nemôže iba do Národnej rady? 

Mgr. Tóth, PhD.:  

Tak.  

p. predseda:  

Ja som sa pýtal na seba najskôr a myslel som, že aj ostatní takto 

môžu. 
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Mgr. Tóth, PhD.:  

Tak isto primátori podávajú za funkciu primátora Výboru Národnej 

rady, ale za funkciu poslanca u nás sa podávajú nám. 

p. predseda:  

Dobre, tak ak sa to týka iba mňa, tak pardon, beriem späť, ja som 

sa pýtam na seba. Pani podpredsedníčka Porubcová, nech sa páči, 

čiže je najvyšší čas podať majetkové priznania, do konca apríla. 

PaedDr. Porubcová:  

Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán predseda, kolegyne, kolegovia, 

ja sa chcem opýtať v súvislosti s nedávnym požiarom, ktorý vypukol 

v Banskej Štiavnici. Ja viem, že povinnosťou štatutárov organizá-

cií, ktoré sú v správnej pôsobnosti TSK, je vykonávať tie rôzne 

revízie, ale ja sa chcem opýtať, či naozaj aj sú vykonávané a či 

sú naše budovy, ktoré sídlia v naozaj historických budovách       

a v ktorých spravujú veľmi významné historické artefakty, či sú 

poistené, pretože náhrada, také tie nové budovy, to sa opraviť dá 

a všetko nové sa dá kúpiť, ale ako s týmito starými vecami, to je 

pravdepodobne Trenčiansky hrad, ale aj iné veci, ktoré sú v zria-

ďovateľskej pôsobnosti TSK. Teda chcem vedieť, či majú všetky 

revízie elektrické, či ich aj naozaj majú, nielen že sú povinné, 

to viem, a že či tieto budovy sú poistené a v akom je to stave, to 

ma zaujíma. Ďakujem pekne. 

p. predseda:  

Skúsim odpovedať na to, možno celé to neobsiahnem, podobná otázka 

nám prišla aj od novinárov. Samozrejme hneď, keď sa stane nejaké 

nešťastie, tak potom, že ako je to aj u nás, ako to máme 

zabezpečené, tak sme odpovedali, dúfam, že ma moji kolegovia 

doplnia, jednak ten majetok je poistený Trenčianskym samosprávnym 

krajom, to je čo sa týka poistky a druhá vec, všetky tieto 

revízie, atď. sú pokontrolované, hej, máme to vo všetkých 12 OvZP, 

čo sú kultúrne, niektoré nemajú majetok, ako Trenčianske osvetové 

stredisko, Považské osvetové, tiež nemajú nejaký majetok a sídlia 

zas v iných priestoroch, jedno je u nás, atď., a čo sa týka 

samotného Trenčianskeho hradu napr. tak tam teraz robia ten 

projekt bleskozvodov za 500.000,- eur, tie ostatné veci (vodu tam 

robia, požiarnu,) vlastne to je v tom projekte Rekonštrukcia 

prístupovej komunikácie na hrad od Matúšovej ulice. Ostatné múzeá 

neviem, tie sú asi v poriadku tiež, asi tie sklady, atď., aj 

zbierkové predmety máme poistené, takže tak podobne sme odpovedali 

aj médiám, ktoré sa na to pýtali, keď sa to stalo v Banskej 

Štiavnici. Pán podpredseda Božik, nech sa páči. 

doc. PaedDr. Božik, PhD.:  

Vážený pán predseda, vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

kolegyne, kolegovia, ctená verejnosť. Dovoľte mi v diskusii vás 

informovať - po prvé, že stále ešte beží petícia za preradenie 

Nemocnice s poliklinikou (NsP) Myjava a Nemocnice na okraji mesta, 

Partizánske, do kategórie všeobecných nemocníc z tej komunitnej,  

z tej najnižšej. Stále prebieha a chcem sa poďakovať všetkým tým 

desiatkam tisíc ľudí, ktorí doteraz petíciu a to nielen na Myjave 

a Partizánskom, ale aj v iných kútoch nášho kraja podpísali. 

Zároveň ste asi zachytili informáciu, ktorá bola prezentovaná 
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v nadväznosti na anonymný prieskum spokojnosti pacientov s nemoc-

nicami, kde ja som nebol účastný toho prieskumu, ale osobne ma 

veľmi potešilo, že v kategórii tých menších viac ako 30 nemocníc 

všeobecných na Slovensku, ktoré sú, Partizánske skončilo na prvom 

mieste a Myjava na štvrtom mieste, tzn. že v prvej päťke 

všeobecných nemocníc, a podotýkam to nehodnotila nejaká agentúra. 

Hodnotili v anonymnom prieskume poistenci poisťovne Dôvera, všetky 

nemocnice, ktoré navštevujú a pre nás to bolo potešiteľné zistenie 

a hneď som si telefonoval aj s pani riaditeľkou NsP na Myjave      

a našou pani vedúcou Odboru Elenkou Štefíkovou a obaja sme sa 

potešili o to viac, že aj Myjava aj Partizánske zápasia o exis-

tenciu. Dôležitou témou, ktorá si zasluhuje pozornosť TSK a tejto 

téme sa veľmi venujú aj odbor aj pani vedúca Elenka Štefíková je 

téma, ktorá teraz presiakla na povrch a je to informácia o tom, že 

ministerstvo prehodnocuje a ešte bývalý pán minister Lengvarský 

zverejnil informáciu, že tento štát nemá na to, aby prevádzkoval 

56 ambulantných detských pohotovostí. Pripravuje sa variant, ktorý 

má byť platný v priebehu budúceho kalendárneho roka a je to 

variant, kde jednoznačne aj Myjava aj Partizánske, ale verím, že 

aj ostatné dotknuté samosprávy sa budú angažovať a hovorím tu      

o ňom preto, lebo viacerí v tejto sále ste aktuálne poslancami 

parlamentu, viacerí z vás budete kandidovať do parlamentu. Ja vám 

všetkým držím palce a prajem aj tým súčasným a budúcim poslancom 

parlamentu, aby nezabudli odkiaľ vzišli a hlavne, ak to bude 

možné, urobili všetko na to, aby sa nemenila sieť pevných bodov 

ambulantných pohotovostí. Čo to znamená - v našom kraji sa hovorí 

o zrušení ambulantných pohotovostí pre deti v mestách Myjava, Nové 

Mesto nad Váhom, Dubnica a Partizánske. To znamená, že ambulantné 

pohotovosti pre deti v našom Trenčianskom kraji by mali zostať len 

3, a to v Prievidzi, Považskej Bystrici a v Trenčíne, čo považujem 

za absolútne zlé riešenie o to viacej, že v minulosti už zanikli 

pohotovosti v Bánovciach nad Bebravou a Púchove, a viem, že pani 

primátorky obe v tom čase veľmi bojovali za pohotovosti, ale 

problém bol s lekárkami alebo s lekármi, a dnes sme v stave, že si 

štát povedal, že uvažujú nad tým, že pre jedno miesto má byť až 15 

lekárov a nechcú pochopiť to, že ak v regióne je 7, 8 alebo 9 

lekárov ochotných slúžiť na ambulantnej pohotovosti, tak prečo by 

to mali rušiť skôr, ako tí ľudia skončia. Poviem príklad, že ak 

dámy a páni pediatri majú okolo 70 a dnes vďaka šťastiu, vďaka 

božiemu požehnaniu, vďaka tomu, že majú dobrý koreň, dobrú 

genetiku, sú ochotní a v stave pracovať do 80-tky, podotýkam 

poznám aktívnych doktorov, ktorí robia invazívne operácie 

zásadného charakteru a majú blízko osemdesiatky a zdravie im to 

dovoľuje, prečo by sme takýchto lekárov mali limitovať, pokiaľ 

majú vôľu, chuť a záujem pracovať pre rodičov a deti v jednotli-

vých regiónoch. Hovorím presne o tomto istom aj v prípade 

nemocníc, kde nám chcú rušiť nemocnice len preto, lebo chcú 

zavádzať nejaké normotvorné čísla, ktoré nejaká komora odsúhlasí, 

že toľkoto a toľkoto pôrodov, alebo toľkoto a toľkoto operácií 

musí byť a keď nijak inak, tak oddelenia zaniknú. A ja by som bol 

rád, aby raz na Slovensku po tejto vláde zavládlo niečo také, čo 
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bude vykazovať parametre normálnosti a v rámci tej normálnosti by 

sa akceptovali fakty toho, že chceme udržať to, čo dnes v regióne 

reálne máme. Tým momentálne hovorím o dvoch všeobecných 

nemocniciach Myjava a Partizánske a hovorím o ambulantných pohoto-

vostiach pre deti, a to sú Myjava, Nové Mesto, Dubnica a Parti-

zánske. Viete, cestovať pre rodiča autom niekam ďaleko, niekde kde 

to je 30-40 km, je veľmi ťažké a ako som aj započul z pléna, áno, 

nie každý auto má. A ak dnes sme v systéme, že máme 7 ambulantných 

detských pohotovostí, tak si ich prosím chráňme a hoci sú tam 

lekári, ktorí možnože majú okolo, blízo alebo tesne po sedem-

desiatke alebo pred sedemdesiatkou a sú to vitálni aktívni lekári. 

Áno, keď nebudú, potom to beriem, ale pokiaľ sú, majú chuť a vôľu, 

nebráňme im v tom. Prečo by mali deti od nás chodiť do Topoľčian, 

napr. keď pacient z Partizánskeho hľadajúci pomoc u psychiatra     

v Nitre je okamžite realokovaný a povedia my vás v Nitre 

nevyšetríme, vy nie ste Nitriansky kraj, hľadajte si Trenčianskom 

kraji. A tým, že pre nás je kľúčový Trenčín a Trenčiansky kraj, 

tak je logické, že chceme aby naši lekári, teda v Partizánskom 

neslúžili v Topoľčanoch pod Nitrianskym krajom, ale reálne tu, ak 

je to možné, v Partizánskom, resp. na území Trenčianskeho kraja. 

Je to téma, ktorá je na začiatku. Ja pevne verím, že aj keď ten 

súčasný štátny tajomník je tam dočasne a prídu parlamentné voľby a 

karty sa rozdajú nanovo. Prosím vás, ja viem, že niekedy to môže 

znieť ako hlas topiaceho, ale skúsme všetci tu urobiť spoločne 

všetko pre preto, aby aj na Myjave aj v tom Novom Meste aj v tej 

Dubnici, ale aj v tom Partizánskom, pokiaľ sme si to vybojovali      

v tom 2016-tom a 2017-tom a Elenka bola aj spolu so mnou pri roko-

vaniach s pánom Druckerom a jeho ľuďmi, atď., tak prosím vás, 

nedajme tu kožu len tak a to nie preto, že chceme tu mať nejaké 

výdobytky oproti iným, ale vieme, že jedna ambulantná pohotovosť 

pre deti v Bratislavskom kraji je najhoršie riešenie, aké mohlo 

byť. A v Bratislavskom kraji to je implementované, ľudia s tým  

majú problém. Prosím vás, ak je niečo zlé, tak to neopakujme. Čiže 

je to taká moja prosba aj za cenu, a tú som povedal aj pani 

Elenke, a chcem o tom pán predseda hovoriť, bavili sme sa o tom aj 

na Rade predsedov. Ak problémom tohto štátu je paušál v hodnote 10 

a po inflácii možnože 12.000,- EUR/mesiac, tak priznám sa, že ako 

poslanec, ale ako aj primátor sa budem biť o to, aby polovicu, 

teda ak štát nemá, hradili zo zdravotného poistenia, a tú druhú 

polovicu si rozdeľme mestá a kraje na polovicu. A to len preto, že 

chceme v území zabezpečiť to, čo tam doteraz máme a kde sú lekári 

ochotní pracovať. Pýtal som sa prevádzkovateľa ambulantnej pohoto-

vosti pre deti, či má problém v Partizánskom. Nie nemá, či chce 

áno, chce. Pýtal som sa lekárok, mám malého synčeka, tiež chodíme 

k jednej pani lekárke, pýtal som sa: máte problém? Nie nemáme, 

chceme, pýtal som sa bývalého primára, veľmi uznávaného lekára     

u nás, alergológa, primára detského dlhoročného Vasila Bílika, on 

bol ten, ktorý ma na to upozornil ako prvý - Jozef, toto sa šíri. 

My máme dneska ambulantnú pohotovosť pre deti do júna budúceho 

roka zagarantovanú, aj legislatívne aj personálne, ale chceme aj 

po júni 2024. Je stále dosť času, budú tu rôzne strany, rôzne 
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sľuby o rôznych veciach. Tak prosím vás, tí, ktorí budete 

kandidovať z tohto kraja, skúste riešiť tieto regionálne témy      

vo svojich politických stranách a skúste povedať to, za čo budete 

bojovať, aj za to, že podporíte, aby pevné body boli aj v týchto 

štyroch okresných mestách. Pardon Dubnica nie o okresné mesto, ale 

je to najväčšie mesto okresu Ilava. Čiže chcem vás veľmi pekne 

poprosiť, sú to dôležité témy. Ja chápem, že sľuby sa sľubujú      

a dovetok hovoriť nebudem, ale je to téma, ktorá veľmi trápi 

každého jedného primátora, to hovorím za všetkých, ktorých sa to 

dotýka a trápi to aj nás ako poslancov, ktorí sme tu v kraji,     

a hoci nemáme legislatívnu kompetenciu, tieto body stanovuje 

ministerstvo, ale ak má mať Trenčiansky kraj zastúpenie v posla-

neckom zbore parlamentu a máte tam byť aj jednotlivé frakcie, či 

pravicové, ľavicové, sociálnodemokratické, európske alebo Sloven-

sko, alebo v akejkoľvek, tak prosím vás, skúste myslieť na to, je 

to vážna téma a istotne pri konštrukcii rozpočtu, pokiaľ by vám 

niekto povedal, že štát na to nemá, tak budem prosiť na záver 

tohto roka, keď sa budú robiť balíky financií pre jednotlivé 

oblasti, aby sme mohli povedať, že deklarujeme, ak jediným 

problémom je paušál na tú ambulantnú pohotovosť pre deti, kde sme 

povedali na jednom webinári, bola tam pani Štefíková a mal som 

možnosť povedať pár slov aj ja, že teda, keď tá ambulantná 

pohotovosť aj hneď nebude do tej 22.00 h, že by bola do 20.00 h, 

ako sú otvorené lekárne, aj do 20.00 h pre to dieťa a pre tú matku 

je to veľmi dôležité, že to v tom meste nájde, a nemusí zakaždým 

utekať 30 km, 50 km a pod.. Čiže chcem poprosiť, že to čo bolo 

štandardné, to čo by malo byť štandardné v tomto štáte, to čo boli 

výdobytky v minulosti a postupne ich strácame, aby sme na toto 

reflektovali a pokúsili sa o maximum. Ja dneska nehľadám žiadne 

východisko, ani uznesenie nedávame preto, lebo máme stále viac ako 

rok času. Ale dopredu upozorňujem vás všetkých, že toto bude téma, 

ktorá môže zásadným spôsobom znížiť dostupnosť zdravotnej 

starostlivosti tej akútnejšej, keď to dieťa dostane vysokú horúčku 

o 16.00, o 17.00, o 18.00 h a ten rodič nemôže mať vždy známeho 

lekára, ktorému zatelefonuje a zavolá, lebo nie každý a nie 

každému ten lekár je schopný ten telefón zodvihnúť, lebo v tom 

itinerári by musel mať 2,5 tisíca telefónnych čísiel. Čiže chcem  

o to poprosiť, je to vážna téma, aby sme toto, ak je to možné,    

na začiatku nejakým spôsobom zastavili a poprosím vás, tam kde je 

to možné, diskutujte o tom, lebo dotýka sa to, nehovorím že tých 

hlavných centier tohto kraja, to nie, Trenčín, Prievidza, Považská 

sú v pohode, ale tie ďalšie 4 mestá, tie ďalšie 4 okresy a dneska 

to môže Rudka Novotná, ako emeritná primátorka potvrdiť, že ľudia 

si už zvykli, že z tých Bánoviec hľadajú oporu Partizánskom aj    

pri detskej pohotovosti, aj pri nemocnici, tak skúsme toto prosím 

vás brať na vedomie a touto témou sa v budúcnosti, tam kde to bude 

možné po vašej linke zaoberať. My istotne ako predstavitelia 

územia a regiónu to budeme takisto všade otvárať. Ja sa priznám 

kolegovia, otvoril som to na Rade ZMOS-u, inicioval som, aby Janko 

Danko, primátor Martina, je to univerzitný profesor medicíny, aby 

bol hlavným garantom našej pracovnej skupiny, aby nám v tomto 
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pomohol, pretože nás to trápi. Ďakujem pekne za pozornosť. 

p. predseda:  

Ďakujem, pán podpredseda. Určite je to naozaj veľmi dôležitá vec, 

o týchto veciach máme informácie aj my, že majú byť iba 3 detské 

pohotovosti v tých najväčších mestách v kraji - na hornej Nitre    

v Prievidzi, tu v Trenčíne a v Považskej Bystrici. Ja dám slovo 

teraz pani Norike Porubcovej, nech sa páči, fakt len v krátkosti, 

lebo nechcem rušiť túto diskusiu, ale o 17.00 h máme to oceňovanie 

v ODA, aby sme sa potom stihli aj presunúť, teda tí, ktorí tam ako 

poslanci pôjdete a osobnou prítomnosťou vyjadríte úctu k tým 

všetkým, ktorí budú ocenení dnes. Nech sa páči, pani 

podpredsedníčka. 

PaedDr. Porubcová:  

Ďakujem pekne, ja teda veľmi krátko. So všetkým tým v podstate čo 

Jožko Božik povedal súhlasím, ale nedá mi to nepovedať, lebo sme 

mienkotvorní ľudia, to je fakt, že vybrali nás vo voľbách, pretože 

si zrejme nejaké naše názory ľudia vážia a nemôžeme hovoriť iba 

populárne veci, ale musíme a máme povinnosť povedať niekedy aj 

nepopulárne, a jednou z nich je fakt, že z desiatich návštev 

pohotovosti je 8 neodôvodnených. Jednoducho ľudia prídu s hocičím 

na pohotovosť a je veľmi ťažké, aby tu teraz politik z akejkoľvek 

strany a akéhokoľvek spektra sľúbil, že toto niekde vybaví         

a zabezpečí, pretože na to nemáme ani lekárov a ani možnosti       

a teraz predvčerom mi môj manžel pustil nejakú informáciu, on si 

to nahral, že na Slovensku máme nielen málo lekárov, ale priveľa 

návštev u nich. Proste to nie je jediný problém, že nemáme 

lekárov, takže s tými pohotovosťami je to veľmi komplikované,     

na teplotu treba dať Paralen a zábal. Za to sa nemusí ísť hneď     

na pohotovosť. Dúfam, že ma chápete správne, ja vôbec nie som       

za to, aby sme rušili pohotovosti. Ja iba vravím, že naša 

povinnosť je povedať ľuďom aj takéto úplne bežné veci, ktoré možno 

nebudú počuť radi, ale jednoducho je to tak. Samozrejme 

pohotovosti rušiť ja určite neplánujem, ani sa za to neprihováram. 

Ďakujem. 

p. predseda:  

Ďakujem veľmi pekne. Prosím vás, ešte niekto do Diskusie a k bodu 

Rôzne? Ak nikto, ďakujem veľmi pekne, ukončujem bod číslo 16.. 

Ešte máme pred sebou bod číslo 

 

 

17. Interpelácie poslancov Zastupiteľstva TSK. 

p. predseda: 

Ak máte prosím vás nejaké interpelácie, tak môžete teraz v tomto 

bode 17. predniesť a treba ich potom dať aj písomne. Nech sa páči. 

Ak nikto, uzatváram aj bod číslo 17. Interpelácie poslancov 

Zastupiteľstva TSK.  

Chcem ešte na záver povedať jednu vec. Tak ako máme Koncepciu 

stredného školstva, ako máme Koncepciu sociálnych vecí a ďalšie 

koncepcie práce s mládežou, tak ja by som bol za to, aj pani 

Štefiková, aby sme vypracovali Koncepciu poskytovania zdravotnej 

starostlivosti TSK. Určite aj niektorí poslanci sa na to pýtali, 
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je tak pani Štefíková? Takže teraz v najbližšej dobe vyberieme 

niekoho, kto by nám pomohol s tou koncepciou v rámci poskytovania 

zdravotnej starostlivosti u nás v Trenčianskom kraji a potom 

všetci sa budete môcť k tej koncepcii aj vyjadriť.  

Prepáčte, keď som hovoril v decembri, že budeme mať na tomto 

zastupiteľstve 2 zmeny rozpočtu minimálne, toto ešte môže byť      

a môžu byť aj 3, ale tá prvá zmena bude až v máji. Čiže my chceme 

zaradiť vlastne aj ten úver spoločne s tými prenesenými neminutými 

finančnými prostriedkami z roku 2022 do tejto zmeny, a to bude      

v prvej zmene na májovom zastupiteľstve, ktoré bude 15. mája. Som 

rád, že už prebehli teda takmer vo všetkých okresoch, čiže v 8     

z 9 tieto workshopy, Bánovce ešte nemali, vtedy ste nemohli, takže 

vy budete mať Bánovce budúci týždeň tento workshop, kde vám budú 

predstavené tie projekty a potom vlastne tú prvú zmenu rozpočtu by 

sme spravili až po uzatvorení účtu za rok 2022, kde by sme 

prerozdelili aj tie peniaze za rok 2022 + úverové zdroje.  

     Zasadnutie ďalšieho zastupiteľstva bude 15. mája 2023,      

2. mája bude Rada predsedov, pozor 2. mája je utorok, lebo 1. a 8. 

mája sú štátne sviatky a komisie budú zasadať 24. a 26. apríla, to 

je v pondelok a v stredu.  

     Kolegyne, kolegovia, dovolím si vás ešte znovu pozvať        

na slávnostné odovzdanie verejných uznaní, ocenení Cenou predsedu 

TSK a Cenou TSK. Je to v Okruhovom dome armády, pán riaditeľ 

Briestenský, asi nemáme žiadny autobus, čiže každý individuálne, 

je to v tom Posádkovom klube, v tej budove a zboku sa tam ide.     

Je pripravený aj pekný program, o 17.00 h by to malo začať, takže 

ste všetci vítaní. Ja už som nevedel, čo mám urobiť, ako vás 

poslancov tam dostať, dali sme to teda v jeden deň aj zastupiteľ-

stvo, ale aj tak sa nám ospravedlnilo veľmi veľa poslancov a asi 

bude iba polovica poslancov, ktorí tam pôjdu dnes. Je to škoda 

podľa mňa, mali by sme aj osobnou prítomnosťou uctiť všetkých 

tých, ktorým sme tie ocenenia dali. Rozumiem, váš program, vaše 

veci... Takže ďakujem veľmi pekne za dnešnú účasť. 

 

 

Trenčín,  10.4.2023 

Zapísala: Mgr. Anna Hájková,  

          referent Kancelárie predsedu TSK   
                         

I. overovateľ: JUDr. Petra HAJŠELOVÁ, v.r.  
II.          

II. overovateľ: Mgr. et Mgr. Peter WOLF, v.r. 
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